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1. Inleiding 
 

1.1  Introductie 

 

Uit de ronde door de Rekenkamer BEL (hierna Rekenkamer) langs de raadsfracties kwam naar 

voren dat een deel van de Blaricumse fracties een onderzoek naar de gang van zaken rondom de 

kunstgrasvelden nuttig zou vinden. Vooral de positie van de raad hierin zagen zij als een belangrijk 

aandachtspunt. Het onderwerp hield de gemoederen bezig en is ook in de lokale pers breed 

uitgemeten. Ook nadat de raad het besluit over de kunstgrasvelden had genomen, is de 

besluitvorming veelvuldig onderwerp van discussie geweest. Het voorgaande vormde voldoende 

aanleiding voor de Rekenkamer om onderzoek te doen naar het besluitvormingproces en de 

positionering van de raad in dit dossier. 

 

1.2 Hoofdvraag, onderzoeksvragen en normenkader 

 

De Rekenkamer BEL heeft de volgende hoofdvragen geformuleerd: 

Á Hoe is het besluitvormingsproces voor de aanleg van de kunstgras voetbalvelden van 

.±±Ωом ǾŜǊƭƻǇŜƴ Ŝƴ ƘƻŜ ǾŜǊƘƻǳŘǘ ȊƛŎƘ Řƛǘ ǘƻǘ de wet- en regelgeving en de gemeentelijke 

beleidskaders? 

Á Wat was en is de positie van de raad binnen het hiervoor genoemde besluitvormingsproces 

en in welke mate is dit in lijn met de wet- en regelgeving en de gemeentelijke beleidskaders 

op dit vlak? 

 

Concreet laat zich dit vertalen in de volgende vragen en de daarbij behorende normen: 

Onderzoeksvragen Normen 

Beleidskaders  

1. In hoeverre heeft de gemeente een 

uitgewerkt beleidskader voor bijdragen aan 

sportaccommodaties? 

Á De gemeente heeft een vastgesteld 

beleidskader voor sportaccommodaties.  

Á De gemeente heeft door middel van een 

actueel meerjarenonderhoudsplan inzicht in 

aanstaande vervanging van gemeentelijke 

sportfaciliteiten. 

Á De gemeente heeft afspraken met 

verenigingen over klein en groot onderhoud 

en vervanging van sportfaciliteiten en -

accommodaties. 

2. In hoeverre is er in deze casus sprake van 

een subsidie volgens de definitie in de 

Algemene wet bestuursrecht?  

Á Als er sprake is van een subsidie, dan handelt 

de gemeente conform wet- en regelgeving en 

conform de gemeentelijke 

subsidieverordening en subsidieregelingen.  

Á Als er geen sprake is van een subsidie, dan 

heeft de gemeente een bewuste afweging 

gemaakt tussen de financieringsvorm 

ΨǎǳōǎƛŘƛŜΩ Ŝƴ ŘŜ ƎŜƪƻȊŜƴ ŦƛƴŀƴŎƛŜǊingsvorm. 

Á Als er geen sprake is van een subsidie, dan 

past de gekozen financieringsvorm binnen 

het financieringsbeleid van de gemeente. 
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Onderzoeksvragen Normen 

3. In hoeverre valt de casus onder het 

gemeentelijk inkoopbeleid? 

Á Als het gemeentelijk inkoopbeleid of de 

Europese aanbestedingsregels gelden, dan 

heeft het college binnen dat beleidskader 

gehandeld en de geldende regels toegepast. 

Á Indien de casus onder het gemeentelijk 

inkoopbeleid valt, maar van dat beleid is 

afgeweken, dan heeft het college de raad 

daarover geïnformeerd. 

wƻƭ .±±Ωом ƛƴ ōŜǎƭǳƛǘǾƻǊƳƛƴƎǎǇǊƻŎŜǎΥ  

4. Op welk moment en op welke wijze heeft 

.±±Ωом ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎŜƠƴŦƻǊƳŜŜǊŘ ƻǾŜǊ ŘŜ 

noodzaak van de vervanging van de 

kunstgrasvelden? 

Á .±±Ωом ƘŜŜŦǘ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ǘƛƧŘƛƎ Ŝƴ ǾƻƭƭŜŘƛƎ 

ƎŜƠƴŦƻǊƳŜŜǊŘΦ .±±Ωом ƘŜŜŦǘ ƎŜŜƴ 

onomkeerbare stappen gezet vóór 

definitieve besluitvorming door het college of 

de raad.  

Gemeentelijk besluitvormingsproces:  

5. Hoe is het besluitvormingsproces bij de 

gemeente voor de aanleg van de kunstgras 

ǾƻŜǘōŀƭǾŜƭŘŜƴ Ǿŀƴ .±±Ωом ŦŜƛǘŜƭƛƧƪ 

verlopen? 

Á College en raad hebben het reguliere 

besluitvormingsproces doorlopen. 

Á De raad is door het college in positie 

gebracht om zijn kaderstellende en 

controlerende rol in te vullen. 

Á Het college heeft van de raad de ruimte 

gekregen om haar uitvoerende rol in te 

vullen. 

6. Hoe heeft het college gehandeld in het 

besluitvormingsproces?  

Á Het college heeft invulling gegeven aan de 

actieve informatieplicht; dat wil zeggen dat 

het college richting raad transparant geweest 

over alle relevante aspecten rond de 

kunstgrasvelden. 

7. Hoe heeft de raad gehandeld in het 

besluitvormingsproces? 

Á De raad heeft invulling gegeven aan zijn 

kaderstellende en controlerende rol. 

8. In hoeverre hebben college en raad in dit 

besluitvormingstraject conform het 

accommodatiebeleid of de onderhouds- en 

vervangingsafspraken gehandeld?  

Á College en raad hebben conform het 

accomodatiebeleid of de onderhouds- en 

vervangingsafspraken gehandeld. 

9. In hoeverre hebben college en raad in dit 

besluitvormingstraject gehandeld volgens 

de wettelijke en gemeentelijke richtlijnen 

rondom geheimhouding? 

 

Á College en raad hebben conform de 

gemeentewet en de gemeentelijke regels 

inzake geheimhouding gehandeld. 

Specifieke inhoudelijke punten  

10. a. Wat is de reëel te verwachten technische 

levensduur van een kunstgrasveld? 

b. In hoeverre sluiten de afspraken tussen 

.±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ŀŀƴ ƻǇ ŘŜȊŜ 

technische levensduur? 

Á De gemeente beschikt over documentatie 

waarin een technische levensduur van 15 jaar 

is aangeduid. 

Á De garantie en/of het onderhoudscontract 

bevestigt deze levensduur.  
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1.3 Afbakening en onderzoeksmethodiek 

Er is voor dit rapport een uitgebreide documentstudie gedaan met documenten afkomstig van 

zowel de gemeente als .±±ΩомΦ Daarnaast hebben de onderzoekers gesprekken gevoerd met alle 

fractievoorzitters1, de burgemeester, griffier, gemeentesecretaris en diverse ambtenaren van de 

BEL combinatie. Ook hebben zij gesproken met de interim-voorzitter en de voormalig 

penningmeester .±±Ωом. Zie bijlage 1 voor een complete lijst van functionarissen. De informatie uit 

de documentanalyse en de gesprekken is verwerkt in een feitenrelaas dat voor wederhoor aan alle 

gesprekspartners is voorgelegd. Het resultaat daarvan is het feitenrelaas in hoofdstuk 2.  

 

Het onderzoek richtte zich op de besluitvorming door het college en de raad van Blaricum inzake 

ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ Ǿŀƴ .±±ΩомΦ 5ŜȊŜ ōŜǎƭǳƛǘǾƻǊƳƛƴƎ ƘŜŜŦǘ ŜŜƴ ǾƻƻǊƎŜǎŎƘƛŜŘŜƴƛǎ Ǿŀƴ ƳŜŜǊŘŜǊŜ 

jaren. De Rekenkamer heeft ervoor gekozen dit onderzoek als een korte toets uit te voeren als 

eerste in een reeks van drie toetsen (in resp. Blaricum, Eemnes, Laren) waarin het gemeentelijk 

besluitvormingsproces in een specifieke casus onder de loep wordt genomen. Om die reden is de 

onderzoeksperiode afgebakend tot de periode van augustus 2015 tot de besluitvorming omtrent 

geheimhouding in september 2017. Een diepgaande bestuurlijk-juridische check viel buiten de 

scope van deze korte toets. 

 

1.4 Leeswijzer 

Het rapport begint met een chronologische reconstructie van de casus in hoofdstuk 2. De 

onderzoekers hebben dit feitenrelaas opgesteld om inzicht te krijgen in de relevante 

gebeurtenissen. Het dient als basis voor de beantwoording van de onderzoeksvragen. De 10 

onderzoeksvragen komen achtereenvolgens aan bod in de paragrafen 3.1 tot en met 3.10 van dit 

rapport. Elke paragraaf van dit hoofdstuk sluit af met een oordeel over de mate waarin de 

ƎŜƳŜŜƴǘŜ όƻŦ .±±Ωомύ ǾƻƭŘƻŜǘ ŀŀƴ ŘŜ - per onderzoeksvraag - gestelde normen. Het gaat in dit 

rapport om het handelen van de betrokken bestuursorganen, niet om het handelen van individuele 

personen. Dit rapport verwijst alleen naar personen waar dat volgens de onderzoekers van belang 

is om de gang van zaken goed te begrijpen. De namen van alle betrokkenen zijn bij de 

onderzoekers bekend.   

                                                      
1
 De heer R.E. van den Broek is raadslid geworden nadat deze casus heeft plaatsgevonden. 
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2. Feitenrelaas 
 

Dit ŦŜƛǘŜƴǊŜƭŀŀǎ ƻǾŜǊ ŘŜ ōŜǎƭǳƛǘǾƻǊƳƛƴƎ ǊƻƴŘ ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ǾƻƻǊ .±±Ωом ƛǎ ƎŜōŀǎŜŜǊŘ ƻǇ ŘŜ 

aan de onderzoekers verstrekte documentatie en de met betrokkenen gevoerde gesprekken. Alle 

betrokken personen hebben een conceptversie van het feitenrelaas ontvangen om eventuele 

onjuistheden en onvolledigheden te kunnen aangeven. De correcties en aanvullingen van de 

betrokkenen zijn na verificatie verwerkt in dit feitenrelaas. 

 

2.1 Voorgeschiedenis: achterstallig onderhoud aan de kleedkamers en de huurovereenkomst 

Deze casus kent een lange voorgeschiedenis. Het college geeft aan dat de volgende achtergrond 

van belang is: 

1. De problematiek rondom kleedkamers is gaan spelen in een periode waarin alle 

gemeenten, ook Blaricum, te maken kregen met bezuinigingen en verminderingen vanuit 

het gemeentefonds; 

2. In de politiek was er landelijk en ook lokaal de beweging naar een participatiesamenleving 

waarin de overheid zoveel mogelijk terugtreedt en bij maatschappelijke 

organisaties/partners de verantwoordelijkheid wordt (terug)gelegd en van hen wordt 

verwacht dat zij zelfredzaam en zelfvoorzienend zijn, met meer inzet van eigen middelen 

en mensen. 

 

In de voorgeschiedenis ging het vooral om de slechte onderhoudstoestand van de kleedkamers van 

.±±ΩомΦ !ƭƭŜ ōŜǘǊƻƪƪŜƴŜƴ ȊƛƧƴ ƘŜǘ ŜǊƻǾŜǊ ŜŜƴǎ Řŀǘ ŜǊ ŀŎƘǘŜǊǎǘŀƭƭƛƎ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ ǿŀǎΦ De kleedkamers 

ǿŀǊŜƴ όŜƴ ȊƛƧƴύ ƎŜƳŜŜƴǘŜƭƛƧƪ ŜƛƎŜƴŘƻƳΦ 5ƛǾŜǊǎŜ ƎŜǎǇǊŜƪƪŜƴ ǘǳǎǎŜƴ .±±ΩомΣ ǾŜǊǎŎƘƛƭlende 

ambtenaren en de wethouder gedurende meerdere jaren hadden niet tot resultaat dat de 

kleedkamers gerenoveerd werden. Het zorgde voor moeilijke gesprekken, een moeizame 

ǾŜǊƘƻǳŘƛƴƎ ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ ŜŜƴ ƘƻƻŦŘǇƛƧƴŘƻǎǎƛŜǊ ǾƻƻǊ ŘŜ ǿŜǘƘƻǳŘŜǊΦ2 Dit vormt 

de context voor deze casus. 

 

Lƴ нлмн Ŝƴ нлмо ǿŀǊŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ƛƴ ƎŜǎǇǊŜƪ ƻǾŜǊ ǇǊƛǾŀǘƛǎŜǊƛƴƎΦ IŜǘ ǿŀǎ ŘŜ ǿŜƴǎ Ǿŀƴ 

het college om BVV te privatiseren. Onderdeel daarvan zou het vormen van een stichting zijn, dit 

om fiscale redenen ό.¢²ύΦ 5Ŝ ƎŜǎǇǊŜƪƪŜƴ ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ǊŜǎǳƭǘŜŜǊŘŜƴ ƴƛŜǘ ƛƴ ŘŜ ŘƻƻǊ 

het college gewenste privatisering. Wel zijn er afspraken gemaakt over beheer en onderhoud van 

de sportaccommodatie.3 Deze afspraken maken onderdeel uit van de huidige huurovereenkomst 

en gelden nog steeds. 

 

5Ŝ ƘǳƛŘƛƎŜ ƘǳǳǊƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ǘǳǎǎŜƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ǿŜǊŘ ƻƴŘŜǊǘŜƪŜƴŘ ƻǇ нс ƴƻǾŜƳōŜǊ 

2013 en loopt van juli 2013 tot 1 september 2031.4 Deze overeenkomst vermeldt onder meer dat 

.±±Ωом ȊƻǿŜƭ ƘŜǘ ƪƭŜƛƴ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ ŀƭǎ ƻƻƪ ƘŜǘ Ǝroot onderhoud aan het kunstgrasveld moet 

uitvoeren. De huurovereenkomst geeft niets aan over de afschrijvingstermijn of de vervanging van 

het kunstgrasveld. 

 

Feiten: 

Á De ƘǳǳǊƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ǘǳǎǎŜƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ƎŜŜŦǘ ƴƛŜǘǎ ŀŀƴ ƻǾŜǊ ŘŜ 

afschrijvingstermijn of de vervanging van het kunstgrasveld. 

                                                      
2
 Wethouder Boersen gebruikt meerdere malen deze of vergelijkbare termen. 

3
 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳ Ŝƴ .±±ΩомΣ hǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ƎŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ ƻƴŘŜǊǘŜƪŜƴŘ ƻǇ о Ŝƴ п Ƨǳƭƛ 

2013. Deze overeenkomst is niet vervallen en vormt onderdeel van de huidige huurovereenkomst. 
4
 Gemeente Blaricum, huurovereenkomst sportpark OosteǊƳŜŜƴǘ ǘǳǎǎŜƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳ Ŝƴ .±±ΩомΣ нс ƴƻǾŜƳōŜǊ 

2013. Het originele huurcontract liep tot 1 juli 2023, met de alonge is deze verlengd tot 1 september 2031. 
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2.2 Augustus 2015: Rapport B.A.S.  
De casus ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ .±±Ωом ōŜƎƻƴ ǾƻƻǊ Řƛǘ ƻƴŘŜǊȊƻŜƪ ƛƴ ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмрΦ Lƴ ŘƛŜ ǇŜǊƛƻŘŜ ƎŀŦ 

.±±Ωом ŜŜƴ ƎŜǎǇŜŎƛŀƭƛǎŜŜǊŘ ŀŘǾƛŜǎōǳǊŜŀǳ - B.A.S. Begeleiding en Advies Sportterreinen - opdracht 

om het kunstgrasveld te beoordelen. Het doel was om de kwaliteit van het veld te bepalen, advies 

te geven over het onderhoud en de resterende levensduur van het veld te bepalen. Dit 

adviesbureau beoordeelde op 12 augustus 2015 het veld en bracht eind augustus 2015 een rapport 

uit.5 Dit rapport vermeldde onder meer dat de sporttechnische waarden nog aan de 

gebruikersnorm van de KNVB voldeden. Daarnaast gaf het rapport aan dat het slijtagebeeld erg 

verontrustend was en voor onveilige situaties voor spelers zorgde. Het herstellen van deze 

versleten plekken was uitvoerbaar, maar zou een zeer intensieve klus worden. Later bleek dat het 

herstel niet meer mogelijk was, omdat het type kunstgrasveld niet meer gemaakt werd. Het 

adviesbureau adviseerde om het kunstgrasveld na het lopende seizoen 2015-2016 te vervangen. 

 

Op 26 augustus 2015 in het gemeentehuis van Blaricum een bespreking plaats tussen de gemeente 

Ŝƴ .±±ΩомΦ 5ŜŜƭƴŜƳŜǊǎ ŀŀƴ Řƛǘ ƻǾŜǊƭŜƎ ǿŀǊŜƴ ŘŜ ǾƻƻǊȊƛǘǘŜǊ Ŝƴ ŜƴƪŜƭŜ ŀƴŘŜǊŜ ǾŜǊǘŜƎŜƴǿƻƻǊŘƛƎŜǊǎ 

Ǿŀƴ .±±ΩомΣ ǿŜǘƘƻǳŘŜǊ .ƻŜǊǎŜƴΣ ŘŜ ǘƻŜƴƳŀƭƛƎ ƎŜƳŜŜƴǘŜǎŜŎǊŜǘŀǊƛǎ6 en de betrokken ambtenaar.7 

Op de agenda van dit overleg stond onder meer de situatie van het kunstgrasveld en het rapport 

van B.A.S daarover. De gemoederen liepen volgens alle partijen nogal hoog op in het gesprek. Er 

was sprake van een schorsing op verzoek van de gemeente om een aanbod voor de 

ƪƭŜŜŘŀŎŎƻƳƳƻŘŀǘƛŜ ǘŜ ŦƻǊƳǳƭŜǊŜƴΦ 5Ŝ ŘƻƻǊ .±±Ωом ƻǇƎŜǎǘŜƭŘŜ ŀƎŜƴŘŀ ƛǎΣ ƎŜȊƛŜƴ ŘŜ 

ƘƻƻƎƻǇƭƻǇŜƴŘŜ ǎǇŀƴƴƛƴƎΣ ƴƛŜǘ ǾƻƭƭŜŘƛƎ ŀŦƎŜǿŜǊƪǘΦ .±±Ωом ōŜǿŜŜǊǘ Řŀǘ ƘŜǘ ǊŀǇǇƻǊǘ Ǿŀƴ .Φ!Φ{Φ 

                                                      
5
 B.A.S. Begeleiding en Advies Sportterreinen, Rapport Kwaliteitsbepaling kunstgrasveld 3, 2015, augustus 2015. 

6
 Dit betreft de vorige vaste gemeentesecretaris. Deze was in functie van november 2008 tot en met oktober 2015. In 

oktober 2015 trad de plaatsvervangende interim gemeentesecretaris aan. Deze was in functie van november 2015 tot en 
met augustus 2016. In september 2016 kwam de huidige (vaste) gemeentesecretaris in functie. 
7
 .±±ΩомΣ !ƎŜƴŘŀ ōŜǎǇǊŜƪƛƴƎ ƳŜǘ ƎŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣΦ нс ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмрΦ 

Figuur 1 Terrein BVV'31 met het oorspronkelijke kunstgrasveld in de rode rechthoek 
(Bron: Google Earth, 30 juni 2015) 
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niettemin aan het eind van die bespreking aan de gemeente overhandigd is. Wethouder Boersen 

ontkent dat het rapport toen is overhandigd.8  

 

Feiten: 

Á .±±Ωом ƘŀŘ ŜƛƴŘ ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмр ŜŜƴ ǊŀǇǇƻǊǘ ƻǾŜǊ ŘŜ ƪǿŀƭƛǘŜƛǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘΦ 

Á De sporttechnische waarden van het kunstgrasveld voldeden nog aan de gebruikersnorm van 

de KNVB. 

Á Het slijtagebeeld was erg verontrustend en zorgde voor onveilige situaties voor spelers. 

Á Het rapport bevatte ook het advies om het kunstgrasveld na het seizoen 2015-2016 te 

vervangen. 

 

 

2.3 Januari 2016: Bestuurlijk overleg over renovatie/nieuwbouw van de kleedruimtes 

Op 26 januari 2016 vond in het gemeentehuis van Blaricum een overleg plaats. Deelnemers aan dit 

ƻǾŜǊƭŜƎ ǿŀǊŜƴ ŘŜ ǾƻƻǊȊƛǘǘŜǊ Ŝƴ ŜƴƪŜƭŜ ŀƴŘŜǊŜ ǾŜǊǘŜƎŜƴǿƻƻǊŘƛƎŜǊǎ Ǿŀƴ .±±ΩомΣ ǿŜǘƘƻǳŘŜǊ 

Boersen, de toenmalig gemeentesecretaris9 en de betrokken ambtenaar vastgoedbeheer.10 Het 

ƻǾŜǊƭŜƎ ŘƛŜƴŘŜ ƻƳ ƘŜǘ ŀŎƘǘŜǊǎǘŀƭƭƛƎ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ ŀŀƴ ŘŜ ƪƭŜŜŘǊǳƛƳǘŜƴ Ǿŀƴ .±±Ωом ǘŜ ōŜǎǇǊŜƪŜƴΦ IŜǘ 

ŎƻƭƭŜƎŜ ƘŀŘ ŜŜƴ ǾƛŜǊǘŀƭ ǎŎŜƴŀǊƛƻΩǎ ǾƻƻǊ ƻƎŜƴΦ 5Ŝ ǿŜǘƘƻǳŘŜǊ ƭƛŎƘǘǘŜ ǘƻŜ Řŀǘ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ Ǿŀƴ ƳŜƴƛƴƎ 

was dat - op basis van de te verwachten investeringskosten - niet van de raad verwacht mocht 

worden om financieel bij te dragen aan grootschalige renovatie of vervangende nieuwbouw (de 

ǎŎŜƴŀǊƛƻΩǎ нΣо Ŝƴ пύΦ .±±Ωом ƘŀŘ ǎŎŜƴŀǊƛƻ о ǾƻƻǊ ƻƎŜƴΥ ŜŜƴ ƎǊƻǘŜ ƻǇǿŀŀǊŘŜǊing/update inclusief 

achterstallig onderhoud van bestaande kleedruimten en een inpandige uitbreiding naar tien 

kleedruimten binnen de contouren van het kleedgebouw. De door de gemeente geraamde 

ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎǎƪƻǎǘŜƴ Ǿŀƴ Řŀǘ ǎŎŜƴŀǊƛƻ ƭŀƎŜƴ ƻǇ ϵ ррл ŘǳƛȊŜƴŘ ƛƴŎlusief BTW.11 De wethouder 

ǾŜǊȊƻŎƘǘ .±±Ωом ƻƳ ŜŜƴ ƻƴŘŜǊōƻǳǿŘ Ǉƭŀƴ ǾƻƻǊ ŘŜ ƴƛŜǳǿŜ ƪƭŜŜŘǊǳƛƳǘŜƴ ǘŜ ƳŀƪŜƴΣ ƛƴŎƭǳǎƛŜŦ ŜŜƴ 

ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎǎǊŀƳƛƴƎ Ŝƴ ŜŜƴ ƻǇƎŀǾŜ Ǿŀƴ ŘŜ ǎǳōǎǘŀƴǘƛšƭŜ ōƛƧŘǊŀƎŜ ŘƛŜ .±±Ωом ƘƛŜǊƛƴ ǿƛƭŘŜ ŘƻŜƴΦ  

Meerdere betrokkenen geven aan dat de verhoudiƴƎ ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ōŜƎƛƴ нлмс 

door de discussie rond het onderhoud van de kleedruimten tot een dieptepunt daalde. In dit 

overleg kwam de toestand van het kunstgrasveld niet aan de orde. 

 

 

2.4 Februari 2016: budgetraming voor een nieuw kunstgrasveld 

.±±Ωом ƭƛŜǘ ƛƴ ŦŜōǊǳŀǊƛ нлмс ŀŘǾƛŜǎōǳǊŜŀǳ .Φ!Φ{Φ ŜŜƴ ōǳŘƎŜǘǊŀƳƛƴƎ ƻǇǎǘŜƭƭŜƴ ǾƻƻǊ ŘŜ ǊŜƴƻǾŀǘƛŜ Ǿŀƴ 

het bestaande kunstgrasveld en de aanleg van een nieuw kunstgrasveld.12 Het ging om een 

budgetindicatie en niet om een offerte. B.A.S. is zelf geen leverancier van kunstgrasvelden. De 

ōǳŘƎŜǘƛƴŘƛŎŀǘƛŜ ǾƻƻǊ ŘŜ ǘǿŜŜ ǾŜƭŘŜƴ ōŜŘǊƻŜƎ ŎƛǊŎŀ ϵ ссл ŘǳƛȊŜƴŘ ƛƴŎƭǳǎƛŜŦ .¢²Φ13 

 

                                                      
8
 Gemeente Blaricum, Reactie op feitenrelaas BVV '31, 12 januari 2018. De onderzoekers kunnen de onduidelijkheid over 

het moment van overhandiging van het rapport van B.A.S. aan de gemeente niet wegnemen. 
9
 Dit betreft de plaatsvervangend gemeentesecretaris die tot en met augustus 2016 de taken waarnam. De huidige 

gemeentesecretaris is vanaf september 2016 in functie en is derhalve pas vanaf dat moment betrokken bij het dossier.  
10

 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ ±ŜǊǎƭŀƎ ōŜǎǘǳǳǊƭƛƧƪ ƻǾŜǊƭŜƎ .±±ΩомΣ нс ƧŀƴǳŀǊƛ нлмсΦ 
11

 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ aŜƳƻ ǎǘŀƴŘ Ǿŀƴ ȊŀƪŜƴ .±±Ωом ƛƴȊŀƪŜ ƪƭŜŜŘǊǳƛƳǘŜƴ .±±ΩомΣ нн ƳŀŀǊǘ нлмсΦ 
12

 B.A.S., Budgetraming Ombouw grasveld 3 naar kunstgras en renovatie veld 4 kunstgras BVV '31 Blaricum datum: 22 
februari 2016. 
13

 5Ŝ ōǳŘƎŜǘǊŀƳƛƴƎ ōŜǾŀǘ ŀƭƭŜŜƴ ƘŜǘ ōŜŘǊŀƎ ϵ рппΦусуΣмф ŜȄŎƭǳǎƛŜŦ .¢²Φ ¦ƛǘƎŀŀƴŘŜ Ǿŀƴ нм҈ .¢² ƻǾŜǊ ƘŜǘ ƎŜƘŜƭŜ 
ōŜŘǊŀƎ ƪƻƳ ƧŜ ƻǇ ŎƛǊŎŀ ϵ 660 duizend inclusief BTW. 5ŀǘ ƛǎ ƻƻƪ ƘŜǘ ōŜŘǊŀƎ Řŀǘ ŘŜ ǾƻƻǊȊƛǘǘŜǊ Ǿŀƴ .±±Ωом ōŜǾŜǎǘƛƎŘŜ όȊƛŜ 
Gemeente Blaricum, Memo van het college aan de raad, verslag van gesprek met de heer Hippler, 4 januari 2017). 
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2.5 April 2016: Gesprekken op initiatief van ŜŜƴ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом en een offerte 
Medio april had ŜŜƴ ƭƛŘ Ǿŀƴ .±±Ωом een gesprek met wethouder Boersen.14 Zij kende hem niet. Hij 

ƎŀŦ ŀŀƴ Řŀǘ ƘƛƧ ŜŜƴ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ ƘŜǘ ōŜǎǘǳǳǊ Ǿŀƴ .±±Ωом ǿŀǎΦ15 In het vervolg van de tekst 

ŘǳƛŘŜƴ ǿŜ ŘŜȊŜ ǇŜǊǎƻƻƴ ƻƳ ǇǊƛǾŀŎȅǊŜŘŜƴŜƴ ŀŀƴ ŀƭǎ ΨŘŜ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±ΩомΩΦ De wethouder 

ging erǾŀƴ ǳƛǘ Řŀǘ ƘŜǘ ƎŜǎǇǊŜƪ Ȋƻǳ Ǝŀŀƴ ƻǾŜǊ ŘŜ ƪƭŜŜŘǊǳƛƳǘŜƴ Ǿŀƴ .±±ΩомΦ ¢ƻǘ ƘŀŀǊ ǾŜǊōŀȊƛƴƎ ƎƛƴƎ 

het echter over de vervanging van het kunstgrasveld. 5Ŝ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом schetste een 

deal waarbij hij kunstgrasvelden zou laten aanleggen en de gemeente hem na zeven jaar, na afloop 

van de afschrijvingstermijn van het toenmalige kunstgrasveld, zou terugbetalen. Zijn verwachting 

ǿŀǎ ƴŀƳŜƭƛƧƪ Řŀǘ .±±Ωом ƻǾŜǊ ŜŜƴ ŀŀƴǘŀƭ ƧŀŀǊ ƳƛƴŘŜǊ ƭŜŘŜƴ Ȋƻǳ ƘŜōōŜƴ Ŝƴ ƎŜƴƻŜƎ Ȋƻǳ ƘŜōōŜƴ ŀŀƴ 

twee kunstgrasvelden. De gemeente kon hem terugbetalen vanuit de opbrengst van de verkoop 

van het resterende natuurgrasveld. 5Ŝ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом schetste de urgentie: de 

kunstgrasvelden moesten voor de zomer worden aangelegd. De wethouder gaf aan dat dat lastig 

zou worden omdat de doorlooptijd van raadsvoorstellen bijna twee maanden bedroeg. Ze 

adviseerde hem draagvlak te zoeken voor zijn initiatief en gaf hem aan dat hij kon inspreken op de 

RTG. De wethouder deed in de collegevergadering van 12 april 2016 verslag van dit gesprek met de 

aŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом.16 Het college wees het plan van de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом af 

omdat:17 

1. de velden voor de helft waren afgeschreven; 

2. de gemeentelijke financiën krap waren; 

3. de privatisering niet gelukt was. 

 

Vervolgens zocht de afgevaardigde van .±±Ωом telefonisch contact met vijf van de zes raadsfracties 

en had hij individuele gesprekken met vier fractievoorzitters en een (privé)gesprek met een 

raadslid van de vijfde fractie.18 In deze gesprekken bepleitte hij het voorstel om de aanschaf van 

twee kunstgrasvelden te voorfinancieren. Alle fracties hebben het pleidooi van de afgevaardigde 

Ǿŀƴ .±±Ωом voor kennisgeving aangenomen. Er zijn op dat moment geen toezeggingen gedaan. 

 

Op 18 april 2016 vond een besloten bijeenkomst met raadsleden plaats over de kleedruimten van 

.±±ΩомΦ IŜǘ ƻƴŘŜǊȊƻŜƪǎŘƻǎǎƛŜǊ ōŜǾŀǘ ƎŜŜƴ ŘƻŎǳƳŜƴǘŜƴ ƻǾŜǊ ǿŀǘ ŘŀŀǊ ōŜǎǇǊƻƪŜƴ ƛǎ, maar tijdens 

het onderzoek is aangegeven dat de wethouder in deze bijeenkomst de raad heeft geïnformeerd 

ƻǾŜǊ ŘŜ ǾƛŜǊ ǎŎŜƴŀǊƛƻΩǎ ǾƻƻǊ ŘŜ ƪƭŜŜŘǊǳƛƳǘŜƴ Ŝƴ ŘŜ Ŧinanciële consequenties daarvan voor de 

gemeente. 

 

Op 20 april 2016 voerde de controller van de gemeente op verzoek van wethouder Boersen een 

gesprek met de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом. De ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом schetste dezelfde deal als 

hij aan wethouder Boersen had voorgesteld. Hij gaf aan dat hij samen met mede-investeerders een 

ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ƻƴƎŜǾŜŜǊ ϵ тлл ŘǳƛȊŜƴŘ ǿƛƭŘŜ ŘƻŜƴ ƛƴ ǊŜǇŀǊŀǘƛŜ Ǿŀƴ ƘŜǘ ōŜǎǘŀŀƴŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘ 

(nieuwe toplaag) en de aanschaf van een nieuw kunstgrasveld. De gemeente zou hem dan na 

zeven jaar datzelfde bedrag terugbetalen, wellicht te betalen vanuit de verkoop van het derde 

natuurgrasveld ten behoeve van woningbouw. De controller adviseerde de wethouder en 

gemeentesecretaris om niet mee te gaan in deze constructie. 

                                                      
14

 Wethouder Boersen schat in dat het op 17 april 2016 was, maar kan dat niet met zekerheid zeggen. Bij het gesprek 
waren alleen de wethouder en ƘŜǘ ōŜǘǊŜŦŦŜƴŘŜ ƭƛŘ Ǿŀƴ .±±Ωом aanwezig, er was geen ambtelijke ondersteuning.  
15

 5Ŝ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƘŜŜŦǘ ƭŀǘŜǊ ƎŜǾŜǊƛŦƛŜŜǊŘ ōƛƧ ŘŜ ǾƻƻǊȊƛǘǘŜǊ Ǿŀƴ .±±Ωом ƻŦ ƘŜǘ ōŜǎǘǳǳǊ Ǿŀƴ .±±Ωом ƛƴŘŜǊŘŀŀŘ het 
betreffende lid had afgevaardigd. De voorzitter heeft dat aan de gemeente bevestigd. 
16

 Het is niet vastgelegd in de besluitenlijsten van het college. 
17

 Het college heeft deze redenen aangegeven in de reactie d.d. 12 januari 2018 op het concept feitenrelaas. 
18

 Er waren gesprekken met De Blaricumse Partij, Hart voor Blaricum, VVD ,CDA en D66. In het geval van D66 betrof het 
een gesprek met meerdere fractieleden.De afgevaardigde heeft geen contact gezocht met de fractie van Democratisch 
Alternatief Blaricum. 
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Feit: 

Á Medio aǇǊƛƭ нлмс ƘƻƻǊŘŜ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом Řŀǘ ŘŜ ǎǘŀŀǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘ 

zorgwekkend is. De inhoud van rapport van B.A.S. dat inzicht gaf in de staat van de velden is 

toen mondeling gedeeld met de wethouder en met leden van vijf van de zes raadsfracties. 

Á De beelden over wanneer de gemeente voor het eerst op de hoogte was van de noodzaak tot 

ǾŜǊǾŀƴƎƛƴƎ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘ ƭƻǇŜƴ ǳƛǘŜŜƴΥ ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмр ǾƻƭƎŜƴǎ .±±Ωом Ŝƴ ŀǇǊƛƭ нлмс 

volgens het college.  

 

Op 29 april 2016 bracht Ceelen Sport Constructies (CSC) een offerte uit voor de renovatie van het 

bestaande kunstgrasveld en de aanleg van een nieuw kunstgrasveld.19 Het ging om een bedrag van 

ϵ 541 duizend inclusief BTW.20 CSC gaf een gebruiksgarantie van acht jaar af, hetgeen inhield dat 

het veld ook in het achtste jaar nog zou voldoen aan de gebruiksnorm van de KNVB. 

 

Feiten: 

Á .±±Ωом ƘŜŜŦǘΣ ƴŀ ŜŜƴ ƳŀǊƪǘǾŜǊƪŜƴƴƛƴƎ ŘƻƻǊ ƻƴŘŜǊ ƳŜŜǊ ŜŜƴ ŜŜǊŘŜǊŜ ƻŦŦŜǊǘŜ όƴƛŜǘ ƛƴ ƘŜǘ 

onderzoeksdossier) en een budgetraming, een offerte bij één leverancier gevraagd. 

Á De ƎŜōǊǳƛƪǎƎŀǊŀƴǘƛŜ ǾƻƻǊ ŘŜ ƴƛŜǳǿŜ ǾŜƭŘŜƴ Ǿŀƴ .±±Ωом ōŜǎƭŀŀǘ ŀŎƘǘ ƧŀŀǊΦ 9Ǌ ƛǎ ƎŜŜƴ ǎŎƘǊƛŦǘŜƭƛƧƪŜ 

documentatie die onderbouwt dat de velden langer meegaan. 

 

 

2.6 Mei 2016: RTG en raadsbehandeling van motie vreemd aan de orde  

De offerte van CSC is op 4 mei 2016 aan de gemeente toegezonden (griffier en de wethouder), ter 

bespreking in het college. 

 

De ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом sprak op 17 mei 2016 in tijdens de RTG.21 Hij gaf aan dat de KNVB het 

ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘ Ǿŀƴ .±±Ωом ŘǊŜƛƎŘŜ ŀŦ ǘŜ ƪŜǳǊŜƴΦ22 Zijn voorstel was Řŀǘ ƘƛƧ ŘŜ ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ϵ рпм 

duizend in twee nieuwe kunstgrasvelden zou doen en dat de gemeente hem na zeven jaar, op 

1 september 2023, als de door de gemeente gehanteerde afschrijvingstermijn zou zijn afgelopen, 

zou terugbetalen. De afgevaardigde van .±±Ωом zou garant staan dat de gemeente niet meer zou 

ƘƻŜǾŜƴ ōŜǘŀƭŜƴ Řŀƴ ϵ рпм ŘǳƛȊŜƴŘΦ IƛƧ ƎŀŦ ŀŀƴ Řŀǘ ŘŜȊŜ ǘǿŜŜ ƴƛŜǳǿŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ мн-15 jaar 

zouden meegaan. De crux was dat de gemeente wel heel snel moest beslissen. Na afloop van de 

inspraak stelden ŘŜ ǊŀŀŘǎƭŜŘŜƴ ǾǊŀƎŜƴΣ ƻƴŘŜǊ ƳŜŜǊ ƻǾŜǊ ŘŜ ŦƛƴŀƴŎƛšƭŜ ŎƛƧŦŜǊǎ Ǿŀƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ 

capaciteit van de vereniging om zelf bij te dragen. De ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом gaf aan dat hij zijn 

best ging doen om de cijfers aan te leveren, maar dat het voor het tijdig kunnen aanleggen van het 

veld door CSC van groot belang was dat de gemeente snel een besluit zou nemen. Hij benadrukte 

meermaals dat de nood heel hoog was en dat er waarschijnlijk het volgend seizoen niet meer 

gevoetbald of getraind kon worden op het kunstgrasveld.  

 

5Ŝ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом ǎǘŜƭŘŜ Řŀǘ ƘŜǘ ƭŜŘŜƴǘŀƭ Ǿŀƴ .±± Ωом ƳƻƎŜƭƛƧƪ Ȋƻǳ ŘŀƭŜƴΣ ōƛƧǾƻƻǊōŜŜƭŘ 

Ǿŀƴ ŘŜ ƘǳƛŘƛƎŜ рпл ƭŜŘŜƴ ƴŀŀǊ прл ƭŜŘŜƴΣ Řŀƴ Ȋƻǳ .±±Ωом ŀŀƴ ǘǿŜŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ƎŜƴƻŜƎ 

                                                      
19

 C.S.C. Ceelen Sport Constructies, Offertes voor de renovatie van veld 1 en de aanleg van kunstgras op veld 2, gericht 
ŀŀƴ .±±ΩомΣ ŘŜ ƘŜŜǊ ώŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωомϐ, 29 april 2016. 
20

 ώŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωомϐ, document Inspraak: mede namens het Bestuur van BVV'31, 17 mei 2017: Dit document 
ǎǇǊŜŜƪǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ ōŜŘǊŀƎ Ǿŀƴ ϵ рпмΦллл ŜȄŎƭǳǎƛŜŦ .¢²Φ 5ƛǘ ƛǎ ƻƻƪ ƘŜǘ ōŜŘǊŀƎ Řŀǘ ōŜǘǊƻƪƪŜƴŜƴ ǾŜǊŘŜǊ ƛƴ ƘŜǘ ŘƻǎǎƛŜǊ 
hanteren en wat voor zover bekend niet ter discussie staat (de bedragen in de offerte tellen ς mede door al dan niet 
gekozen opties ς ƻǇ ǘƻǘ ƛƴ ǘƻǘŀŀƭ ϵ рптΦллл ƛƴŎƭǳǎƛŜŦ .¢²ύΦ 
21

 Gemeente Blaricum, geluidsbestand van de RTG, 17 mei 2016. 
22

 .±±ΩомΣ .ǊƛŜŦ Ǿŀƴ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом aan griffier P.C.M. de Groot, Inspraak: mede namens het Bestuur van 
BVV'31, 17 mei 2016: ά5Ŝ ƪŀƴǎ Řŀǘ ŜǊ ƴƛŜǘ ƳŜŜǊ ƻǇ ƎŜǾƻŜǘōŀƭŘ ƳŀƎ ǿƻǊŘŜƴ όYb±.ύ ƛǎ ȊŜŜǊ ǊŜšŜƭ Ŝƴ Řŀǘ Ȋƻǳ ǾƻƻǊ .±±ϥом 
ŘǊŀƳŀǘƛǎŎƘ ȊƛƧƴΦέ 
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hebben. Dan zou de gemeente op het oude hoofdveld woningbouw kunnen realiseren, 

bijvoorbeeld sociale woningbouw in combinatie met vrije sectorwoningen. Een raadslid stelde de 

vraag of het zeker was dat het veld afgekeurd ging worden. De afgevaardigde van B±±Ωом gaf 

daarop aan dat het niet zeker was, maar wel waarschijnlijk. Op de vraag of er een garantie is dat de 

nieuwe kunstgrasvelden het 15 jaar uithouden gaf de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом aan dat hij ς 

samen met andere investeerdersς die garantie wilde geven. Hij benoemde dat hij dat met CSC ging 

afspreken, zodat hij daar de hand voor in het vuur durfde te steken. De wethouder gaf 

desgevraagd aan dat zij het college voor dit RTG had geïnformeerd over het voorstel van de 

ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом en dat het college over deze kwestie nog geen standpunt had 

ingenomen.  

 

Feiten: 

Á Het rapport van adviesbureau BAS bevestigde dat het kunstgrasveld niet meer voldeed en dat 

het vervangen zou moeten worden.  

Á De KNVB heeft niet aangegeven dat zij het kunstgrasveld voor het volgende voetbalseizoen 

mogelijk of waarschijnlijk zou afkeuren.23 

 

De ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом mailde op 19 mei 2016 het eerdergenoemde rapport van B.A.S over 

de kwaliteit van het kunstgrasveld aan de griffier. Volgens het college is dat het moment waarop 

dit document voor het eerst in het bezit van de gemeente kwam, de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом had 

inhoud ervan al wel in april 2016 mondeling gedeeld met de wethouder.24  

 

In de collegevergadering van 24 mei 2016 kwam het college tot de conclusie dat het wenselijk was 

ƻǾŜǊŜŜƴǎǘŜƳƳƛƴƎ ƳŜǘ .±±Ωом ǘŜ ōŜǊŜƛƪŜƴ ƻǾŜǊ ȊƻǿŜƭ ŘŜ ƪƭŜŜŘƪŀƳŜǊǎ ŀƭǎ ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴΦ 

Vanuit de gedachte van de participatie samenleving, waarin de overheid zoveel mogelijk 

terugtreedt en er meer eigen verantwoordelijkheid wordt gelegd bij de maatschappelijke partners 

op basis van gezamenlijke inzet en onderling vertrouwen, vond het bestuur dit een gunstige deal. 

 

Op woensdagochtend 25 mei 2016 vond een gesprek plaats tussen de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом, 

wethouder Boersen en de gemeentesecretaris. Het gesprek had het karakter van een 

onderhandeling.25 Nadat de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом ruggenspraak had gehouden met het 

ōŜǎǘǳǳǊ Ǿŀƴ .±±Ωом ƪǿŀƳŜƴ ȊŜ ŘƛŜ ƳƛŘŘŀƎ ǘƻǘ ŜŜƴ ȊƻƎŜƴŀŀƳŘŜ ǇŀŎƪŀƎŜ ŘŜŀƭΦ 5ŜȊŜ ǇŀŎƪŀƎŜ ŘŜŀƭ 

moest nog wel goedgekeurd worden door de raad, dat was het voorbehoud van het college. De 

package deal hield in dat: 

Á ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ŀŀƴ .±± ŜŜƴ ōƛƧŘǊŀƎŜ Ǿŀƴ ϵ слл ŘǳƛȊŜƴŘ Ȋƻǳ ǾŜǊǎǘǊŜƪƪŜƴΤ 

Á .±±Ωом ǘǿŜŜ ƴƛŜǳǿŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ Ȋƻǳ ŀŀƴǎŎƘŀŦŦŜƴΤ 

Á .±±Ωом ŘŜ ƪƭŜŜŘƪŀƳŜǊǎ Ȋƻǳ ƻǇƪƴŀǇǇŜƴ ƻŦ ǾŜǊnieuwen;  

Á de gemeente daar gedurende 15 jaar geen verdere bemoeienis meer had en ook geen 

verdere kosten in die 15 jaar. 

 

hƳŘŀǘ .±±Ωом ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ƎǊŀŀƎ ƛƴ Ƨǳƴƛ ŀƭ ǿƛƭŘŜ ŀŀƴƭŜƎƎŜƴΣ ǿŀǎ ǎƴŜƭƘŜƛŘ ƎŜōƻŘŜƴΦ IŜǘ 

college stelde in een memo aan de raad voor om de package deal via een motie vreemd aan de 

                                                      
23

 BVV'31 heeft bewust geen aanvraag bij de KNVB ingediend omdat ze "bang" waren dat het veld onmiddellijk wordt 
afgekeurd. 
24

 IŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ōŜǎǘǊƛƧŘǘ ŘŜ ōŜǿŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ .±±Ωом Řŀǘ .±±Ωом ƘŜǘ ǊŀǇǇƻǊǘ Ǿŀƴ .Φ!Φ{Φ ƻǇ нс ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмр ƻǾŜǊƘŀƴŘƛƎŘ 
heeft. De beweringen hierover lopen uiteen en de onderzoekers kunnen geen zekerheid geven over het daadwerkelijke 
eerste moment waarop de gemeente het betreffende rapport in haar bezit had.  
25

 Gemeente Blaricum, Mail gemeentesecretaris aan o.a. de wethouder, Aantekeningen gesprek met de afgevaardigde 
Ǿŀƴ .±±Ωом hedenochtend, 25 mei 2016. Uit het verslag blijkt dat het gesprek het karakter van een onderhandeling had. 
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orde in de komende raad op de agenda te zetten. Het was niet haalbaar om tijdig een ambtelijk 

voorstel voor te bereiden.26 Meerdere betrokkenen geven aan dat een motie vreemd aan de orde 

in Blaricum een veelgebruikt instrument is. 

 

Feiten: 

Á Er was sprake van een onderhandeling met een onderhandelingsresultaat, door betrokkenen 

aangeduid als package deal. Het college moest nog uitzoeken hoe de package deal juridisch 

moest worden vormgegeven, maar nader onderzoek naar eventuele alternatieven (zoals of één 

veld zou volstaan, of uitstel met een jaar door tijdelijk onderhoud) was voor het college niet 

meer aan de orde. 

Á Vanwege de snelheid adviseerde het college de raad om via een motie vreemd aan de orde de 

zaak te bespreken in de gemeenteraad, in plaats van een raadsvoorstel uit te werken. 

 

De gemeentelijke inkoper gaf op 30 mei 2016 een summier advies over het traject.27 Weliswaar 

zou de gemeente de aanschaf voor meer dan 50% subsidiëren, maar omdat het bedrag onder het 

ŘǊŜƳǇŜƭōŜŘǊŀƎ Ǿŀƴ ϵ рΦннрΦллл ǾƻƻǊ ǿŜǊƪŜƴ ōƭŜŜŦΣ ǿŀǎ ǾƻƭƎŜƴǎ ƘŜƳ ŜŜƴ 9ǳǊƻǇŜǎŜ ŀŀƴōŜǎǘŜŘƛƴƎ 

niet nodig. In dit advies kwam niet aan bod of een meervoudige aanbesteding nodig zou zijn. 

Volgens de regels zoals gehanteerd door de Inkoopsamenwerking Gooi en Vechtstreek zou bij een 

ŀŀƴōŜǎǘŜŘƛƴƎǎōŜŘǊŀƎ ǘǳǎǎŜƴ ϵ мрл ŘǳƛȊŜƴŘ Ŝƴ ϵ трл ŘǳƛȊŜƴŘ ŜŜƴ ƳŜŜǊǾƻǳŘƛƎŜ ŀŀƴōŜǎǘŜŘƛƴƎ ŘŜ 

voorkeǳǊ ƘŜōōŜƴΦ ±ƻƻǊ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƛǎ ōƛƧ ŜŜƴ ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎǎōŜŘǊŀƎ Ǿŀƴ ϵ рпм ŘǳƛȊŜƴŘ ŜŜƴ 

enkelvoudige aanbesteding niet toegestaan.28 5Ŝ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎƛƴƎ ǳƛǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ ōŜƎƛƴǎŜƭ Řŀǘ .±±Ωом 

de opdrachtgevende partij was. Er is in mei 2016 door de gemeente niet onderzocht wat het 

betekent voor de opdrachtverlening dat de kunstgrasvelden door natrekking van de gemeente 

zouden worden. 

 

Feit: 

Á De mogelijkheid dat de gemeente als eigenaar van de grond de aanschaf had moeten doen, is in 

mei 2016 niet aantoonbaar overwogen. 

 

Op 31 mei 2016, twee weken nadat de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом ƘŜǘ Ǉƭŀƴ Ǿŀƴ .±±Ωом ƻǇŜƴōŀŀǊ 

had gemaakt in de RTG, vergaderde de gemeenteraad en kwam de onderstaande motie vreemd 

aan de orde aan bod: 

 

Motie vreemd aan de orde Kunstgrasvelden en kleedruimten 

De raad van de gemeente Blaricum, in vergadering bijeen op 31 mei 2016; 

overwegende dat: 

1. in het rondetafelgesprek van 17 mei jl. namens BVV'31 een dringend beroep is gedaan op 

de gemeente ten behoeve van de aanleg/vervanging van twee kunstgrasvelden bij BVV'31 

te Blaricum; 

2. in vervolg op dit rondetafelgesprek er een gesprek heeft plaatsgevonden tussen de 

portefeuillehouder en een vertegenwoordiging van BVV'31; 

3. dit gesprek heeft geleid tot een principeakkoord onder de voorwaarde dat de 

gemeenteraad hiermee instemt; 

4. de raad kennis heeft kunnen nemen van dit principeakkoord, middels een memo van het 

college; 

                                                      
26

 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ aŜƳƻ Ǿŀƴ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ŀŀƴ ŘŜ ǊŀŀŘΣ YǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ Ŝƴ ƪƭŜŜŘǊǳƛƳǘŜƴ .±±ΩомΣ нр ƳŜƛ нлмсΦ 
27

 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ ƛƴǘŜǊƴŜ Ƴŀƛƭ ƳŜǘ ƻƴŘŜǊǿŜǊǇ ΨǾƻŜǘōŀƭƭŜƴΩΣ ол ƳŜƛ нлмсΦ 
28

 Zie. www.isgv.nl/handboek/dremplebedragen 
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5. de raad, gezien de spoedeisendheid van een en ander hiermee kan instemmen, als volgt 

ǾŜǊǿƻƻǊŘ ƛƴ ƘŜǘ ƳŜƳƻΥϥΧΦŜŜƴ ŘŜŀƭΣ ǿŀŀǊōƛƧ .±±Σ ƳŜǘ ŜŜƴ κōƛƧŘǊŀƎŜ Ǿŀƴǳƛǘ ŘŜ gemeente, 

kan zorgen dat BVV met de voetbalvelden, inclusief de kleedruimten, de komende vijftien 

jaar vooruit kan, en de gemeente hier verder geen enkele bemoeienis meer heeft (en ook 

geen verdere kosten in die vijftien jaar). Dat houdt dan in dat er twee kunstgrasvelden en 

nieuwe/opgeknapte kleedruimten worden gerealiseerd. De gemeente verstrekt een 

ōƛƧŘǊŀƎŜ Ǿŀƴ ϵ сллΦлллΣллΣ ŀŀƴǾǳƭƭŜƴŘŜ ŦƛƴŀƴŎƛŜǊƛƴƎ ǿƻǊŘǘ Ǿƛŀ .±±ϥом ƎŜǊŜƎŜƭŘΦ 9Ŝƴ Ŝƴ 

ander onder voorbehoud van besluitvorming door de gemeenteraad, en uiteraard onder 

nadere voorwaarden'; 

6. deze nadere voorwaarden in ieder geval een juridisch uitwerking inhouden, die erop is 

gericht dat de gemeente gedurende vijftien jaar is, en door BVV'31 wordt, gevrijwaard van 

enige (financiële) aanspraken door of vanwege BVV'31, behoudens subsidie; gelet op 

artikel 34 van het Reglement van Orde gemeente Blaricum 2015; verzoekt het college: het 

principeakkoord verder uit te werken conform bovenstaande overwegingen en middels 

een raadsvoorstel te informeren over de resultaten en te doen besluiten over de 

financiering; en gaat over tot de orde van de dag." 

 

In de raadsvergadering stelden diverse fracties kritische vragen en plaatsten kanttekeningen bij 

ƻƴŘŜǊ ƳŜŜǊ ŘŜ ƪƻǊǘŜ ŘƻƻǊƭƻƻǇǘƛƧŘΣ ŘŜ ŀŀƴǎŎƘŀŦ ŘƻƻǊ .±±Ωом ƛƴ Ǉƭŀŀǘǎ Ǿŀƴ ŜŜƴ meervoudige 

aanbesteding door de gemeente en de vervangingsplicht door de gemeente. Drie van de zes 

raadsfracties stemden voor de bovenstaande motie waarmee deze werd aangenomen. 

 

Wethouder Boersen stelde in de raadsvergadering van 31 mei 2016: ά!ƭǎ .±± ŘŜƴƪǘ ƳŜǘ ŘŜȊŜ 

motie aan de gang te kunnen gaan, staan wij dat niet in de weg. Zij kunnen de twee 

kunstgrasvelden laten aanleggen, maar als u over één of twee maanden zegt dat het juridisch niet 

is dicht te timmeren, is het risico voor BVV. Dat weǘŜƴ ȊŜΣ Řŀǘ ƛǎ ƻǾŜǊƭŜƎŘΦέ De afgevaardigde van 

.±±Ωом nam na deze raadsvergadering telefonisch contact op met de wethouder en met de 

ōǳǊƎŜƳŜŜǎǘŜǊ ƳŜǘ ŘŜ ǾǊŀŀƎ ƻŦ .±±Ωом ŘƛŜȊŜƭŦŘŜ ǿŜŜƪ ƪƻƴ ōŜƎƛƴƴŜƴ ƳŜǘ ŘŜ ŀŀƴƭŜƎ Ǿŀƴ ŘŜ 

kunstgrasvelden. Beiden gaven hem aan dat starten met het aanleggen van de kunstgrasvelden 

vóór besluitneming door de raad voor eigen rekening en risico zou zijn.29 De wethouder en de 

ōǳǊƎŜƳŜŜǎǘŜǊ ƭŜƎŘŜƴ .±±Ωом ƎŜŜƴ ǾŜǊōƻŘ ƻǇ ƻƳ ǘŜ ōŜƎƛƴƴŜƴ ƳŜǘ ƘŜǘ ǿŜƎƘŀƭŜƴ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƻǳŘŜ 

gemeentelijke kunstgrasveld en het aanleggen van het nieuwe kunstgrasveld. De gemeente 

ŎƻƴǘǊƻƭŜŜǊŘŜ ƴƛŜǘ ƻŦ .±±Ωом ŘŀŀŘǿŜǊƪŜƭƛƧƪ ōŜƎƻƴ ƳŜǘ ŘŜ ǿŜǊƪȊŀŀƳƘŜŘŜƴΦ 

 

Feit: 

Á IŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ƎŀŦ ƴƛŜǘ ŜȄǇƭƛŎƛŜǘ ǘƻŜǎǘŜƳƳƛƴƎ ŀŀƴ .±±Ωом ƻƳ ǘŜ ōŜƎƛƴƴŜƴ ƳŜǘ ƘŜǘ ŀŀƴƭŜƎƎŜƴ Ǿŀƴ 

de kunstgrasvelden op de grond van de gemeente.  

Á IŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ǿŀǎ ŜǊǾŀƴ ƻǇ ŘŜ ƘƻƻƎǘŜ Řŀǘ .±±Ωом Ȋƻǳ ōŜƎƛƴƴŜƴ ƳŜǘ ŘŜ ǿŜǊƪȊŀŀƳƘŜŘŜƴ Ŝƴ ǎǘƻƴŘ 

dat niet in de weg. 

  

                                                      
29

 Het telefoongesprek tussen de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом en de burgemeester vond op 7 juni 2016 plaats. De 
burgemeester heeft op 8 juni via Whatsapp aan de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом ōŜǾŜǎǘƛƎŘ Řŀǘ ŀƭǎ .±±Ωом Ȋƻǳ ōŜƎƛƴƴŜƴ ƳŜǘ 
de aanleg, dit voor eigen rekening en risico zou zijn. Er moest eerst een door huisjurist als valide beoordeelde tweezijdige 
overeenkomst zijn. De Whatsapp-reactie van de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом Ƴŀŀƪǘ ŘǳƛŘŜƭƛƧƪ Řŀǘ .±±Ωом ŘŜ ƛƴǘŜƴǘƛŜ ƘŀŘ 
om te beginnen.  
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2.7 Juni 2016: Start aanleg kunstgrasvelden 

Lƴ ŘŜ ƭƻƻǇ Ǿŀƴ Ƨǳƴƛ ǎǘŀǊǘǘŜ .±±Ωом ƳŜǘ ŘŜ ǾƻƻǊōŜǊŜƛŘƛƴƎ Ŝƴ ŘŜ ŀŀƴƭŜƎ Ǿŀƴ ŘŜ kunstgrasvelden. De 

gemeente was daar niet bij betrokken. De grond was en is van de gemeente en er rust geen 

opstalrecht of erfpacht op. Dit maakt dat de gemeente door natrekking eigenaar werd van de door 

.±±Ωом ŀŀƴƎŜƭŜƎŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴΦ 

 

Feiten: 

Á Doordat .±±Ωом ƛƴ Ƨǳƴƛ нлмс ōŜƎƻƴ ƳŜǘ ŘŜ ǿŜǊƪȊŀŀƳƘŜŘŜƴ ƻƴǘǎǘƻƴŘ ƛƴ ŦŜƛǘŜ ŜŜƴ 

onomkeerbare nieuwe situatie: er lagen twee nieuwe kunstgrasvelden. 

Á De kunstgrasvelden werden op gemeentelijke grond aangelegd en zijn daarmee formeel-

juridisch eigendom van de gemeente (natrekking).  

 

 

2.8 Juli 2016: Inschakeling huisjurist Stibbe 
De gemeente vroeg huisjurist Stibbe voor de juridische uitwerking van de overeenkomst met 

.±±ΩомΦ Lƴ ŜŜƴ ƳŜƳƻ Ǿŀƴ с Ƨǳƭƛ нлмс ƎƛƴƎ {ǘƛōōŜ ƛƴ ƻǇ ƳƻƎŜƭƛƧƪŜ ōŜȊǿŀǊŜƴ Ǿŀƴǳƛǘ ƘŜǘ ƘǳǳǊǊŜŎƘǘΣ 

het staatssteunrecht en het aanbestedingsrecht: 30 

Á ±ŀƴǳƛǘ ƘŜǘ ƘǳǳǊǊŜŎƘǘ ǿŀǊŜƴ ŜǊ ƎŜŜƴ ōŜȊǿŀǊŜƴΦ 5Ŝ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ƪƻƴŘŜƴ ŘŜ 

afspraken in een allonge bij de huurovereenkomst vastleggen.31 

Á Vanuit het staatsteunrecht waren er ook geen onoverkomelijke bezwaren. 

Á Vanuit het aanbestedingsrecht was er wel een bezwaar: de opdracht zou 

aanbestedingsplichtig zijn.  

Het college geeft aan dat de memo onder legal privilege is verstrekt en bedoeld was voor 

vertrouwelijk overleg tussen de advocaat en interne jurist.32 Dit betekent volgens het college dat 

het memo ς dat volgens de Rekenkamer relevante informatie bevat - niet openbaar mag worden.33  

 

In de ambtelijke reactie d.d. 1 maart 2018 op dit rapport heeft de gemeente de Rekenkamer 

verzocht de onderstaande tekst op te nemen: ά5ƛǘ ƳŜƳƻΣ ōŜŘƻŜƭŘ ǾƻƻǊ ƛƴǘŜǊƴ ōŜǊŀŀŘ ǘǳǎǎŜƴ ŘŜ 

ƛƴǘŜǊƴŜ Ŝƴ ŜȄǘŜǊƴŜ ƧǳǊƛŘƛǎŎƘ ŀŘǾƛǎŜǳǊΣ ǿŀǎ ŜŎƘǘŜǊ ŜŜƴ ŜŜǊǎǘŜ ǎƴŜƭƭŜ ǾŜǊƪŜƴƴƛƴƎ ƻǇ ƳƻƎŜƭƛƧƪŜ ǊƛǎƛŎƻΩǎΦ 

Zoals eerder aangegeven in onze reactie op het concept feitenrelaas is er geen officieel eenduidig 

schriftelijk advies van Stibbe geweest. Het uiteindelijke juridische advies en resultaat zijn 

ƻǇƎŜƴƻƳŜƴ ƛƴ ŘŜ ƳŜƳƻΩǎ Ǿŀƴ о ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмс Ŝƴ нл ǎŜǇǘŜƳōŜǊ нлмс Ŝƴ ƛƴ ŘŜ ŀƭƭƻƴƎŜΣ ŘƛŜ ŀƪƪƻƻǊŘ 

zijn bevonden door Stibbe. De uitvraag naar Stibbe was namelijk om te sparren met de toenmalige 

juridisch adviseur van de BEL Combinatie om na ta gaan welke aspecten in ieder geval geregeld 

moesten worden in de afspraken met BVV (juridische toets van de allonge) en niet om een 

schriftelijk advies. Hierop heeft onze advocaat bij Stibbe intern een Quick scan op potentiele 

showtoppers laten uitvoeren dat heeft geleid tot een intern aan hem gericht memo. Het memo was 

niet bedoeld om alle gestelde vragen af te dekken. Later is besloten dit memo ook te delen met de 

juridisch adviseur van de BEL. De betreffende memo is een stuk ten behoeve van intern beraad 

geweest, onder legal privilege, en heeft geen formele status. Het is door onze advocaat bij Stibbe 

als onderlegger gebruikt voor de eerste bespreking met de juridisch adviseur van de BEL 

                                                      
30

 Stibbe advocaten en notarissen, Memorandum aan juridisch medewerker BEL-combinatie Blaricum/BVV: quickscan 
showstoppers 6 juli 2016.  
31

 De gemeente heeft de volledige paragraaf over huurrecht uit het memo van Stibbe van 6 juli 2016 geciteerd in het 
ƳŜƳƻ Ǿŀƴ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ŀŀƴ ŘŜ ǊŀŀŘ Ǿŀƴ нл ǎŜǇǘŜƳōŜǊ нлмс ƻǾŜǊ ŘŜ ƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ƳŜǘ .±±ΩомΦ  
32

 5Ŝ wŜƪŜƴƪŀƳŜǊ ŎƻƴǎǘŀǘŜŜǊǘ ƴŀ ŜȄǘŜǊƴ ƧǳǊƛŘƛǎŎƘ ŀŘǾƛŜǎ Řŀǘ ΨƭŜƎŀƭ ǇǊƛǾƛƭŜƎŜΩ ƛƴ ƘŜǘ ōŜǎǘǳǳǊǎǊŜŎƘǘ ƎŜŜƴ Ǌƻƭ ǎǇŜŜlt en 
daarmee geen goede grond is om een document geheim te verklaren. 
33

 De onderzoekers hebben het stuk toegezonden gekregen. De inhoud van het memorandum komt gedeeltelijk ook naar 
voren in andere, wel aan de raad toegezonden, documenten, zoals de memo van 3 augustus en de memo van 20 
september 2016. 
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Combinatie. Bij de memo ontbreekt de context van deze bespreking, volgende besprekingen, 

ǘŜƭŜŦƻƴƛǎŎƘŜ ƎŜǎǇǊŜƪƪŜƴ Ŝƴ ƳŀƛƭǿƛǎǎŜƭƛƴƎŜƴ ƳŜǘ {ǘƛōōŜ ōƛƴƴŜƴ ƘŜǘ ŘƻǎǎƛŜǊ Ŝƴ ƘŜǘ ŦŜƛǘ Řŀǘ .±± Ωом 

reeds begonnen opdracht had gegeven tot uitvoering van de werkzaamheden. Het memo geeft dus 

geen goed, volledig beeld. Veel aspecten - ŘŜ ƳƻƎŜƭƛƧƪŜ ǊƛǎƛŎƻ άǇƻǘŜƴǘƛŜƭŜ ǎƘƻǿǘƻǇǇŜǊǎΩΩ - zijn in een 

later stadium na de sparmomenten gepareerd of bijgesteld. Wij verzoeken u dit bovenstaande in 

het feitenrelaas mee te ƴŜƳŜƴΦέ 

 

hǇ мо Ƨǳƭƛ нлмс ƳŀƛƭŘŜ ŘŜ ǾƻƻǊȊƛǘǘŜǊ Ǿŀƴ .±±Ωом ŘŜ ōǳŘƎŜǘǊŀƳƛƴƎ ƻǇƎŜǎǘŜƭŘ ŘƻƻǊ .Φ!Φ{Φ ǾƻƻǊ ƘŜǘ 

aanleggen van de kunstgrasvelden aan de gemeentesecretaris (zie ook februari 2016).  

 

Feit: 

Á Het was het college begin juli 2016 duidelijk dat er een aanbestedingsrechtelijk issue was. De 

ŘƻƻǊ .±±Ωом ŀŀƴƎŜǎŎƘŀŦǘŜ ǾŜƭŘŜƴ ǿŜǊŘŜƴ ƴŀƳŜƭƛƧƪ ǇŜǊ ŘƛǊŜŎǘ ƎŜƳŜŜƴǘŜƭƛƧƪ ŜƛƎŜƴŘƻƳΦ  

 

 

Figuur 2 Nieuw kunstgrasveld BVV'31 (Bron: Unravelling, november 2017) 
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2.9 Augustus 2016: Geheim memo d.d. 3 augustus 2016 en collegebesluit op allonge 

Een ambtelijk memo van 3 augustus 2016 aan het college ging in op de aanbesteding, staatssteun, 

het gelijkheidsbeginsel en het wegcontracteren van onderhoud.34 De toelichting op hoe met de 

adviezen van Stibbe was omgegaan leende zich niet voor een openbare raadsbehandeling. Het 

memo vermeldde onder meer dat zowel Stibbe als de inkoper hadden aangegeven dat άƴƛŜǘ ƳŜǘ 

ȊŜƪŜǊƘŜƛŘ Ǿŀƭǘ ǘŜ ȊŜƎƎŜƴ Řŀǘ ŘŜȊŜ ƎŀƴƎ Ǿŀƴ ȊŀƪŜƴ ŀŎƘǘŜǊŀŦ ŀƭǎ ǊŜŎƘǘƳŀǘƛƎ ǿƻǊŘǘ ŀŀƴƎŜƳŜǊƪǘΦέ In 

oktober 2016, dus na de besluitvorming op 20 september 2016, is deze memo aan de raad 

gestuurd, vergezeld van de memo van 20 oktober 2016.35 Dit memo werd geheim verklaard om te 

ǾƻƻǊƪƻƳŜƴ Řŀǘ ŀƴŘŜǊŜ ŀŀƴōƛŜŘŜǊǎ Ǿŀƴ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ŀƭǎƴƻƎ ȊƻǳŘŜƴ ǇǊƻŎŜŘŜǊŜƴ ǘŜƎŜƴ .±±Ωом 

of de gemeente.36 Een ander argument voor geheimhouding was dat er openbaarheid van de 

afwegingen van de gemeente schadelijk was voor de onderhandelingspositie van de gemeente ten 

ƻǇȊƛŎƘǘŜ Ǿŀƴ .±±ΩомΦ 5Ŝ ŀƭƭƻƴƎŜ ōƛƧ ŘŜ ƘǳǳǊƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ǿŀǎ ƛƳƳŜǊǎ ƴƻƎ ƴƛŜǘ ƎŜǘŜƪŜƴŘΦ 

 

In een collegevoorstel van 11 augustus 2016 gaf de afdeling Control en Financiën een beeld van de 

doorwerking van de motie vreemd aan de orde. Dit collegevoorstel gaf inzage in de onderbouwing 

Ǿŀƴ ŘŜ ǘŜǊƳƛƧƴ Ǿŀƴ мр ƧŀŀǊ ǿŀŀǊƛƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎŜŜƴ ōŜƳƻŜƛŜƴƛǎ Ȋƻǳ ƘŜōōŜƴ ƳŜǘ .±±ΩомΦ 

DŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ōŀǎŜŜǊŘŜƴ Řŀǘ ƻǇ ŘŜ ǾŜǊǿŀŎƘǘŜ ƭŜǾŜƴǎŘǳǳǊ Ǿŀƴ ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴΦ 5ŀǘ ŜŜƴ 

levensduur van 15 jaar voor een kunstgrasveld reëel was zou blijken uit documentatie van 

.±±ΩомΦ37 De mogelijke precedentwerking voor andere sportverenigingen kwam in de RTG in 

vragen van raadsleden naar voren. De ambtelijke organisatie werkte de gevolgen voor 

belanghebbenden niet uit, maar benoemde andere sportclubs wel als belanghebbenden. In het 

collegevoorstel gaf de ambtelijke organisatie de mogelijke alternatieven aan voor de 

ōŜǎŎƘƛƪōŀŀǊǎǘŜƭƭƛƴƎ Ǿŀƴ ϵ слл ŘǳƛȊŜƴŘ ǾƻƻǊ ŘŜ ŀŀƴƭŜƎ Ǿŀƴ ǘǿŜŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ Ŝƴ ŘŜ ǾŜrnieuwing 

van de kleedruimten. De alternatieven waren volgens de ambtelijke organisatie beperkt door de 

inhoud van de raadsmotie. Een alternatief kon zijn om geen overeenkomst te sluiten. In dat geval 

zou dat moeten leiden tot een vergoeding voor de vervanging van het reeds te slechte veld en 

eigenaarsonderhoud aan de kleedruimten. Een ander alternatief zou een overeenkomst zijn voor 

alleen de vernieuwing van het bestaande kunstgrasveld. Maar gezien de inhoud van de raadsmotie 

was niet te overzien of dit laatste alternatief haalbaar was. Andere alternatieven kwamen niet voor 

in het collegevoorstel. De ambtelijke organisatie adviseerde om dit collegevoorstel, in elk geval tot 

het moment van akkoord door de raad, vertrouwelijk te behandelen, omdat het de financiële 

positie van de gemeente zou kunnen schaden als deze afspraken (eerder) openbaar werden. Op 16 

augustus 2016 besloot het college conform het voorstel: het college gaf daarmee een akkoord op 

de tekst van de allonge en besloot deze voor te leggen aan de gemeenteraad.38  

 

Feiten: 

Á Het college heeft ς onder verwijzing naar de gedetailleerde instructie in de motie vreemd aan 

de orde van 31 mei 2016 ς geen onderzoek laten doen naar alternatieven.  

Á 5Ŝ ŀǊƎǳƳŜƴǘŀǘƛŜ Ǿŀƴ .±±Ωом ǾƻƻǊ ŜŜƴ ǘǿŜŜŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘ ƛǎ Řƻƻr de gemeente niet nader 

onderzocht. 

                                                      
34

 Gemeente Blaricum. Vertrouwelijk/niet openbaar memo aan het college over de overeenkomst met BVV, 3 augustus 
2016. 
35

 De relatief late verzending aan de raad is aangegeven in de ambtelijke reactie d.d. 1 maart 2018 op het 
conceptrapport. 
36

 Bronnen voor de overweging rond geheimhouding: Gemeente Blaricum, geheim memo van het college aan de raad, 
Beantwoording vraag VVD inzake geheimhouding, 29 november 2016 en gesprekken gevoerd in het kader van dit 
onderzoek. 
37

 De onderzoekers hebben in het dossier geen onderbouwing voor de genoemde periode van 15 jaar aangetroffen. 
38

 Gemeente Blaricum, besluitenlijst collegevergadering, 16 augustus 2016. 
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Á 5Ŝ ƭŜǾŜƴǎŘǳǳǊ Ǿŀƴ мр ƧŀŀǊ ƛǎ ƎŜōŀǎŜŜǊŘ ƻǇ ƛƴŦƻǊƳŀǘƛŜ Ǿŀƴ .±±ΩомΦ IŜǘ ƻƴŘŜǊȊƻŜƪǎŘƻǎǎƛŜǊ ōŜǾŀǘ 

geen onderbouwing van deze levensduur. 

 

 

2.10 September 2016: RTG en Raadsbesluit 

Op 13 september 2016 besprak de gemeenteraad in een RTG het raadsvoorstel en het uitgewerkte 

principeakkoord in de allonge. Bij deze vergadering waren de voorzitter en de penningmeester van 

.±±Ωом ŀŀƴǿŜȊƛƎΦ 5ƛǘ ǿŀǎ ŜŜƴ ƻǇŜƴōŀǊŜ ǾŜǊƎŀŘŜǊƛƴƎΣ ƳŜǘ му ōŜȊƻŜƪŜǊǎ ƻǇ ŘŜ ǇǳōƭƛŜƪŜ ǘǊƛōǳƴŜΦ Lƴ 

het raadsvoorstel is geen verwijzing te vinden naar vertrouwelijkheid.39 Belangrijk discussiepunt in 

de RTG was de juridische onderbouwing zoals gevraagd in de motie van 31 mei. De allonge gaf voor 

de raad onvoldoende informatie over de juridische onderbouwing, waarna de wethouder aangaf 

de raad op korte termijn een memo te sturen met een toelichting. Deze memo zou vertrouwelijk 

zijn, omdat die de positie van de gemeente kan schaden. De conclusie van het RTG was dat dit 

raadsvoorstel, conform agendering door het presidium, besproken zou worden in de 

meningvormende raadsvergadering van 20 september 2016.40 

 

Deze raadsvergadering vond plaats op 20 september 2016. Voor deze vergadering kregen de 

raadsleden op 20 september een memo toegestuurd met een toelichting op de juridische 

onderbouwing, zoals toegezegd in de RTG.41 Het raadsvoorstel kende vrijwel dezelfde opzet en 

afwegingen als het collegevoorstel. In de raadsvergadering waren de belangrijkste punten de 

juridische onderbouwing van de allonge, die een deel van de raad ondanks de memo niet 

voldoende duidelijk vond; de mogelijke precedentwerking in samenhang met het 

gelijkheidsbeginsel; en de vraag of een levensduur van 15 jaar reëel was.42 In deze discussie werd 

de toezegging van de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом, gedaan in de RTG van mei 2016, over de 

garantstelling door hem en andere investeerders voor de levensduur van 15 jaar43 niet 

gememoreerd. De VVD diende in deze vergadering een motie van treurnis in omtrent de 

beschikbaarstelling van onderbouwende documentatie. In de besluitnemende vergadering 

diezelfde avond nam de gemeenteraad het raadsvoorstel aan. De raad stemde daarmee in met de 

ŀƭƭƻƴƎŜ ƻǇ ŘŜ ƘǳǳǊƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ƳŜǘ .±±Ωом Ŝƴ ōŜǎƭƻƻǘ ŘŜ ŘŜƪƪƛƴƎ ǾƻƻǊ ŘŜ ōƛƧŘǊŀƎŜ Ǿŀƴ ϵслл 

duizend ten laste te brengen van de Algemene Reserve.44 De motie van treurnis werd verworpen.45 

 

Het zou mogelijk geweest zijn om in een geheim raadsdebat te debatteren over de geheime 

stukken. Dat is niet gebeurd en er is voor zover bekend ook geen aanvraag voor een geheim 

raadsdebat geweest. Er was op dat moment één geheim stuk, de memo van 3 augustus 2016, maar 

de raad was daarvan niet op de hoogte omdat het college deze memo naar eigen zeggen 

abusievelijk niet eerder aan de raad verstuurde dan in oktober 2016.46 De geheimhouding van het 

memo van 3 augustus 2016 was opgelegd door het college.  

 

Feiten: 

                                                      
39

 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ wŀŀŘǎǾƻƻǊǎǘŜƭ .ƛƧŘǊŀƎŜ ŀŀƴ .±±ΩомΣ мс ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмсΦ 
40

 Gemeente Blaricum, Geluidsopname RTG 13 september 2016. 
41

 Gemeente Blaricum, Memo Beantwoording raadsvraag, 20 oktober 2016. 
42

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 20 september 2016. 
43

 Gemeente Blaricum, Geluidsopname RTG 17 mei 2016. 
44

 Alleen de VVD en DAB stemden tegen. D66 stemde, ondanks een tegenstem bij de motie VADO, voor het 
raadsvoorstel. 
45

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 20 september 2016. 
46

 De relatief late verzending aan de raad is aangegeven in de ambtelijke reactie d.d. 1 maart 2018 op het 
conceptrapport. 



pagina 19 

 

Á De raad heeft inhoudelijk gedebatteerd over de kwestie en zowel in het RTG als in de 

raadsvergadering kritische vragen gesteld. Een deel van de raad vond de juridische 

onderbouwing rond de aanbesteding en de levensduur van 15 jaar onvoldoende. 

Á De raad was bij de besluitvorming op 20 september 2016 niet op de hoogte van de geheime 

memo van 3 augustus 2016 waarin stond dat άƴƛŜǘ ƳŜǘ ȊŜƪŜǊƘŜƛŘ Ǿŀƭǘ ǘŜ ȊŜƎƎŜƴ Řŀǘ ŘŜȊŜ ƎŀƴƎ 

van zaken achteraf als rechtmatig wordt ŀŀƴƎŜƳŜǊƪǘέ.  

Á De mondelinge toezegging door de ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом dat hij en zijn mede-

investeerders garant staan voor een levensduur van de kunstgrasvelden van 15 jaar komt later 

niet expliciet terug in de allonge op de huurovereenkomst. 

Á De raad heeft met een raadsbesluit ingestemd met de allonge en het beschikbaar stellen van 

ϵ слл ŘǳƛȊŜƴŘ ŀŀƴ .±±ΩомΦ 

 

 

2.11 Oktober 2016: Schriftelijke vragen 
De VVD heeft na de verwerping van haar motie van treurnis het college schriftelijk gevraagd inzage 

te verlenen in de stukken die voor het college hebben bijgedragen aan de onderbouwing van de 

ƧǳǊƛŘƛǎŎƘŜ ŘƛŎƘǘǘƛƳƳŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜ ƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ƳŜǘ .±±ΩомΦ !ƭǎ ŀƴǘǿƻƻǊŘ ƘƛŜǊƻǇ ƻƴǘǾƛƴƎ ŘŜ ǊŀŀŘ 

een geheim memo op 20 oktober 2016 met een opsomming van documenten die voor raadsleden 

ter beschikking lagen in de griffiekamer. Op deze documenten lag geheimhouding zoals beschreven 

in de Gemeentewet.47 De gemeenteraad had in haar eerstvolgende vergadering na 

beschikbaarstelling door het college, de door het college opgelegde geheimhouding moeten 

bekrachtigen.48 Deze geheimhouding is niet bekrachtigd in de eerstvolgende vergadering van de 

raad, op 1 november.49 Onder deze documenten waren stukken die al eerder openbaar behandeld 

waren. Het memorandum van Stibbe is volgens deze memo niet gedeeld met de raad.50 Het college 

geeft aan dat de memo van Stibbe niet met de raad gedeeld, omdat de daarin vermelde 

aanbestedingsrechtelijke issues niet onder de opdracht aan Stibbe vielen en omdat de memo 

alleen is gebruikt voor intern beraad en input voor het advies van de interne jurist. 

 

Feiten: 

Á De raad heeft inzage gekregen in geheime stukken. Onder deze documenten waren stukken die 

al eerder openbaar behandeld waren. 

Á De met de raad afgesproken interpretatie van de procedures rond geheimhouding was niet 

conform wetgeving. Het opleggen van geheimhouding liep daardoor niet zoals bedoeld. De 

regels zijn daarna toegespitst. 

Á Het memorandum van Stibbe was niet bekend bij de gemeenteraad. 

 

 

2.12 November - december 2016: Memo over geheimhouding 

De gemeenteraad ontving op 29 november 2016 een geheim memo met de argumentatie voor de 

door het college opgelegde geheimhouding. In het geval van de memo van 3 augustus 2016 ging 

het om de passages omtrent al dan niet openbaar aanbesteden en de wet Markt en Overheid. Om 

ǘŜ ǾƻƻǊƪƻƳŜƴ Řŀǘ ǇŀǊǘƛƧŜƴ ŀƭǎƴƻƎ ȊƻǳŘŜƴ ǇǊƻŎŜŘŜǊŜƴ ǘŜƎŜƴ .±±Ωом ƻŦ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ 

waardoor het zakelijke en maatschappelijke belang van de gemeente en BVV beschadigd kon 

worden, adviseerde het college de geheimhouding te behouden. De overige stukken waren geheim 

                                                      
47

 Gemeente Blaricum, Memo Beantwoording raadsvraag, 20 oktober 2016. 
48

 Gemeentewet, artikel 25 lid 3. 
49

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 1 november 2016. 
50

 Geen van de gesproken fractievoorzitters weet van het bestaan van een memorandum van Stibbe. 
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ǾŜǊƪƭŀŀǊŘ ǾŀƴǿŜƎŜ ŘŜ ƻƴŘŜǊƘŀƴŘŜƭƛƴƎŜƴ ƳŜǘ .±±ΩомΦ hƳŘŀǘ ŘƛŜ ŀŦƎŜǊƻƴŘ ǿŀǊŜƴΣ Ȋƻǳ 

geheimhouding op die stukken kunnen vervallen.51 Dit is echter niet behandeld in de volgende 

vergadering van 20 december 2016, waardoor de raadsleden nog steeds in de veronderstelling 

waren dat de documenten geheim waren.52 

 

Feit: 

Á Raadsleden waren niet op de hoogte van procedures rond geheimhouding. 

 

 

2.13 Januari 2017: Nieuw verzoek om documentatie 

In de RTG van 17 januari behandelde de raad een motie vreemd aan de orde van de VVD om de 

documentatie rondom BVV te ontdoen van geheimhouding.53 Deze motie is in eerste instantie op 

20 december 2016 ingediend bij het agendapunt over het financieel beleid 

buitensportaccommodaties, maar door de raad aangehouden tot januari 2017.54 In deze RTG bleek 

een deel van de geheime documenten al niet meer geheim te zijn.55 De VVD-fractie paste de motie 

voor de raadsvergadering van 24 januari 2017 ŀŀƴ Ŝƴ ŘǊƻŜƎ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ƻǇΥ άalle relevante 

ontbrekende informatie die betrekking heeft op de subsidie bij de aankoop van de twee 

gemeentelijke kunstgrasvelden door BVV'31 alsnog aan de raad bekend te maken en alle 

gemeentelijke stukken die betrekking hebben op de - door de raad opgedragen- juridische 

onderbouwing van de "deal" openbaar te maken met als doel om transparant te zijn in 

besluitvorming in het Algemeen Belang, waardoor bovendien de schijn van iedere vorm van 

bevoordeling van één vereniging kan worden voorkomenέΦ 5ŜȊŜ ƳƻǘƛŜ ƛǎ ōƛƧ ǎǘŜƳƳƛƴƎ 

verworpen.56 

 

Feiten: 

Á Een deel van de documentatie is door het college ontdaan van geheimhouding. 

Á Pogingen van de VVD-fractie om alle documentatie openbaar te maken strandden.  

 

 

                                                      
51

 Gemeente Blaricum, Memo, Beantwoording vraag VVD inzake geheimhouding, 29 november 2016. 
52

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 20 december 2016. 
53

 Gemeente Blaricum, Kort verslag RTG 17 januari 2017. 
54

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 20 december 2016. 
55

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 24 januari 2017. 
56

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 24 januari 2017. 

Figuur 3 Gerenoveerde kleedkamer (Bron: Unravelling, 
november 2017) 

Figuur 4 Kleedkamergebouw (Bron: Unravelling, 
november 2017) 
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2.14 September 2017: Formele opening van het complex en de kunstgrasvelden 

Op 16 september 2017 opende wethouder Boersen het gerenoveerde kleedkamercomplex en de 

kunstgrasvelden met het doorknippen van een lint en het nemen van de aftrap bij een 

bekerwedstrijd.57  

 

Omdat de procesgang rondom geheimverklaring bij meerdere dossiers niet op de juiste manier 

doorlopen was, kreeg de raad op 26 september 2017 de gelegenheid om in deze dossiers de 

voorlopige geheimhouding door het college te bekrachtigen. De raad besloot de geheimhouding op 

ǘŜ ƘŜŦŦŜƴ ǾƻƻǊ ŘŜ ǘǿŜŜ ōƛƧ ŘŜ ǊŀŀŘ ōŜƪŜƴŘŜ ŘƻŎǳƳŜƴǘŜƴ ƛƴ ƘŜǘ ŘƻǎǎƛŜǊ .±±Ωом die nog geheim 

waren. Daarmee zijn alle documenten die de raad toegezonden waren, niet meer geheim.58 De 

raad heeft tevens het college de opdracht gegeven de stukken actief openbaar te maken.  

 

Feit: 

Á !ƭƭŜ ŘƻŎǳƳŜƴǘŀǘƛŜ ƛƴ ƘŜǘ ŘƻǎǎƛŜǊ .±±Ωом-kunstgrasvelden die aan de raad toegezonden is, is 

openbaar. 

 

  

                                                      
57

 De Blaricumse Partij De Korenbloem όол ǎŜǇǘŜƳōŜǊ нлмтύ ǇΦ нΦ.±±ΩомΣ hƴƭƛƴŜ ŦƻǘƻƎŀƭŜǊƛƧ .±± ƛƴ .ŜŜƭŘΣ ǿǿǿΦōǾǾомΦƴƭ 
58

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 26 september 2017. 
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3. Bevindingen 
 

3.1 Het beleidskader 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

In hoeverre heeft de gemeente een uitgewerkt beleidskader voor bijdragen aan 

sportaccommodaties? 

 

De gemeente Blaricum heeft geen vigerend sportaccommodatiebeleid. Er zijn eerste stappen gezet 

richting het opstellen van een sportaccommodatiebeleid. Binnen de BEL-organisatie was ten tijde 

van deze casus geen afdeling gericht op sportaccommodaties. Inmiddels heeft de BEL-organisatie 

dit ondergebracht bij het cluster Vastgoed en Grondzaken van de afdeling Ruimtelijke Ontwikkeling 

en Openbare Ruimte. Van een meerjarenonderhoudsplan is geen sprake. Dat wil niet zeggen dat er 

geen afspraken zijn met de verschillende verenigingen over het onderhoud en de vervanging van 

sportfaciliteiten en sportaccommodaties.  

 

In de periode 2009-2013 heeft de gemeente diverse pogingen ondernomen om met .±±Ωом ǘƻǘ 

privatisering te komen. In de aanloop naar privatisering hebben ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ŜŜƴ 

overeenkomst gesloten, ondertekend door de burgemeester op 4 juli 2013.59 De burgemeester 

heeft haar handtekening geïndentificeerd. Dit contract heeft omissies en onduidelijkheden. Zo 

verwijst het naar zaken die gerealiseerd zullen worden voor een datum die op het moment van 

tekenen al in het verleden lag, maar op dat moment nog niet waren gerealiseerd. De namen van 

ondertekenaars zijn niet genoemd. Bij een gemeentelijke overeenkomst staat normaliter wie op 

basis van welk besluit tot de overeenkomst komt; deze standaard inleiding is in deze overeenkomst 

niet opgenomen. De huurovereenkomst ƳŜǘ .±±Ωом is van korte tijd later, november 2013, maar 

bevat geen verwijzing naar de overeenkomst van juli 2013. De overeenkomst is desondanks 

gevoegd bij de huidige huurovereenkomst en is door geen van beide partijen ingetrokken. Er zijn 

geen andere kaders. Dat maakt dat de overeenkomst van juli 2013 en de huuroverkomst van 

ƴƻǾŜƳōŜǊ нлмо ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴte voor de Rekenkamer het kader vormen voor 

onderhouds- en vervangingsafspraken. 

 

5Ŝ ǎǘǊŜƪƪƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜȊŜ ƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ǿŀǎ Řŀǘ .±±Ωом ƘŜǘ ōŜƘŜŜǊ Ŝƴ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ ƻǇ ȊƛŎƘ Ȋƻǳ ƴŜƳŜƴ; 

dat de gemeente daarvoor in de periode 1 juli 2013 - м Ƨǳƭƛ нлмп ϵнлΦтрл Ȋƻǳ ōŜǘŀƭŜƴ en in de 

periode na 1 juli 2014 ƴƻƎ ŜŜƴǎ ƳŀȄƛƳŀŀƭ ϵмлΦтрл; dat de gemeente 90% van de 

vervangingsinvesteringen voor haar rekening zou nemen en dat de gemeente het 

kleedkamercomplex zou opknappen. Het technische en financiële beheer zou per 1 juli 2013 

ƻǾŜǊƎŜŘǊŀƎŜƴ ǿƻǊŘŜƴ ŀŀƴ .±±Ωом ƻŦ ŘŜ ƴƻƎ ƻǇ ǘŜ ǊƛŎƘǘŜƴ ǎǘƛŎƘǘƛƴƎΦ ¦ƛǘŜƛƴŘŜƭƛƧƪ ȊŀƎ .±±Ωом ŀŦ Ǿŀƴ 

privatisering en is er geen stichting opgericht. Echter, de overeenkomst geeft aan dat άƛƴŘƛŜƴ 

onverhoopt het stichtingsmodel niet (meer) haalbaar is, dan treden partijen opnieuw in overleg. De 

ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ ƎŜƴƻŜƳŘ ƛƴ ŀǊǘƛƪŜƭ м Ŝƴ н ōƭƛƧǾŜƴ ƎŜƭŘƛƎ Ŝƴ ȊƛƧƴ ǾŜǊǘǊŜƪǇǳƴǘ ǾƻƻǊ Řƛǘ ƴƛŜǳǿŜ ƻǾŜǊƭŜƎΦέ Het 

is de Rekenkamer onbekend of dit nieuwe overleg gevoerd is.  

 

Normen Score 

De gemeente heeft een vastgesteld 

beleidskader voor sportaccomodaties. 

Een beleidskader voor sportaccommodaties 

ontbreekt. Daarmee voldoet de gemeente niet 

aan de gestelde norm. 

                                                      
59

 hǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ .±±Ωом Ŝƴ DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΦ 5ƻƻǊ .±±Ωом ƻƴŘŜǊǘŜƪŜƴǘ ƻǇ о Ƨǳƭƛ нлмтΣ ŘƻƻǊ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ 
ondertekent op 4 juli 2017. In gesprek met de burgemeester stelt de burgemeester vast dat de handtekening op de 
overeenkomst van haar is. 
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Normen Score 

De gemeente heeft door middel van een 

actueel meerjarenonderhoudsplan inzicht in 

aanstaande vervanging van gemeentelijke 

sportfaciliteiten. 

Een actueel meerjarenonderhoudsplan 

ontbreekt. Daarmee voldoet de gemeente niet 

aan de norm. 

De gemeente heeft afspraken met 

verenigingen over klein en groot onderhoud en 

vervanging van sportfaciliteiten en -

accommodaties. 

De gemeente heeft afspraken gemaakt met 

.±±Ωом ƻǾŜǊ ƪƭŜƛƴ Ŝƴ ƎǊƻƻǘ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ Ŝƴ 

vervanging van sportfaciliteiten en -

accommodaties. Deze afspraken zijn 

vastgelegd in de overeenkomsten van juli en 

november 2013. Daarmee voldoet de 

gemeente aan de gestelde norm.  

 

 

3.2 Subsidie 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

In hoeverre is er in deze casus sprake van een subsidie volgens de definitie in de Algemene wet 

bestuursrecht?60 

 

Op basis van het onderzoeksdossier zijn er in deze casus twee mogelijkheden in de wijze waarop 

de gemeente de kunstgrasvelden kon financieren:61 

1. De gemeente kon zelf twee nieuwe kunstgrasvelden aanschaffen. Dit betekent dat er sprake 

zou zijn van een overheidsopdracht. 

2. De gemeente heeft .±±Ωом een subsidie verstrekt voor de aanschaf van de kunstgrasvelden 

ŘƻƻǊ .±±ΩомΦ62 

Bij beide financieringsstromen zouden de kunstgrasvelden gemeentelijk eigendom worden, ofwel 

door aanschaf, ofwel door natrekking63.  

 

De gemeente heeft er niet voor gekozen om zelf twee kunstgrasvelden aan te schaffen, maar om 

.±±Ωом ϵ сллΦллл te verstrekken voor de aanschaf van twee kunstgrasvelden en de renovatie van 

het kleedkamercomplex. Er is volgens de Awb sprake van een subsidie als aan een viertal criteria is 

voldaan:  

Á Het gaat om een aanspraak op financiële middelen. Dit houdt in dat er geen sprake is van 

subsidie indien er goederen of diensten worden verstrekt. In dit geval heeft de gemeente 

geld overgemaakt aan .±±Ωом. 

Á Deze financiële middelen worden verstrekt door een bestuursorgaan. In dit geval door het 

college. 

Á De financiële middelen worden verstrekt voor bepaalde activiteiten van de aanvrager. De 

bestedingsrichting moet dus van tevoren duidelijk omschreven zijn .±±Ωом ƪǊŜŜƎ ƎŜƭŘ ǾƻƻǊ 

                                                      
60

 Lƴ ŘŜȊŜ ǇŀǊŀƎǊŀŀŦ ǊƛŎƘǘ ŘŜ wŜƪŜƴƪŀƳŜǊ ȊƛŎƘ ƻǇ ŘŜ ȊŜǎ ǘƻƴ ŘƛŜ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ŀŀƴ .±±Ωом ƘŜŜŦǘ ōŜǘŀŀƭŘΦ 5ŜȊŜ ǇŀǊŀƎǊŀŀŦ 
staat los van hoe de gemeente had moeten handelen bij de aanschaf van een kunstgrasveld, dat volgt in de volgende 
paragraaf. 
61

 Andere financieringsmogelijkheden zouden zijn: een door de gemeente verstrekte lening, of het zelf door de 
(buitendienst van de) gemeente aanleggen van het kunstgrasveld. Omdat er evident geen sprake is van deze 
mogelijkheden, laten we deze buiten beschouwing. 
62

 {ǳōǎƛŘƛŜΥ ά5Ŝ ŀŀƴǎǇǊŀŀƪ ƻǇ ŦƛƴŀƴŎƛšƭŜ ƳƛŘŘŜƭŜƴ ŘƻƻǊ ŜŜƴ ōŜǎǘǳǳǊǎƻǊƎŀŀƴ ǾŜǊǎǘǊŜƪǘ ƳŜǘ ƘŜǘ ƻƻƎ ƻǇ ōŜǇŀŀƭŘŜ 
activiteiten van de aanvrager, anders dan als betaling voor aan het bestuursorgaan geleverde goedereƴ ƻŦ ŘƛŜƴǎǘŜƴέΣ 
Algemene wet bestuursrecht (Awb) artikel 4:21. 
63

 Eigendom verkrijgen door natrekking heeft te maken met Burgerlijk Wetboek boek 3 Artikel 4 lid 2: άEen zaak die met 
een hoofdzaak zodanig verbonden wordt dat zij daarvan niet kan worden afgescheiden zonder dat beschadiging van 
ōŜǘŜƪŜƴƛǎ ǿƻǊŘǘ ǘƻŜƎŜōǊŀŎƘǘ ŀŀƴ ŜŜƴ ŘŜǊ ȊŀƪŜƴΣ ǿƻǊŘǘ ōŜǎǘŀƴŘŘŜŜƭ Ǿŀƴ ŘŜ ƘƻƻŦŘȊŀŀƪΦέ 
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een bepaald doel, namelijk de aanleg van twee kunstgrasvelden en de renovatie van het 

kleedkamercomplex en mocht dat geld ook alleen voor dat doel besteden. 

Á Het mag niet gaan om betaling voor aan het bestuursorgaan geleverde goederen of 

diensten. Een commerciële transactie is geen subsidie. Er moet gekeken worden of de door 

de gemeente betaalde prijs de waarde van de geleverde goederen of diensten op de 

economische markt vertegenwoordigt. Als een gemeente minder dan de kostprijs betaalt, 

dan is er vaak sprake van een subsidie. In dit geval betaalde de gemeente minder dan de 

kostprijs. 5Ŝ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ƘŜōōŜƴ .±±Ωом ϵрпмΦллл ƎŜƪƻǎǘ (gemeentelijke bijdrage: 

ϵ 450.000) en de renovatie van de kleedkŀƳŜǊǎ ƪƻǎǘǘŜ ϵннлΦллл (gemeentelijke bijdrage: 

ϵ 150.000). Een aanvullend argument voor de kwalificatie als subsidie is dat de goederen 

(kunstgrasvelden) en diensten (renovatie kleedkamercomplex) niet aan het 

ōŜǎǘǳǳǊǎƻǊƎŀŀƴ ƎŜƭŜǾŜǊŘΣ ƳŀŀǊ ŀŀƴ .±±ΩомΦ  

 

Omdat voldaan is aan de vier bovengenoemde criteria constateert de Rekenkamer dat er met de 

bijdrage Ǿŀƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ŀŀƴ .±±Ωом sprake is van subsidie. Het betreft ϵпрлΦллл subsidie voor 

ŘŜ ŀŀƴǎŎƘŀŦ Ǿŀƴ ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ Ŝƴ ϵмрлΦллл subsidie voor de renovatie van het 

kleedkamercomplex.  

 

De gemeente spreekt in al haar documentaten in dit dossier ƻǾŜǊ ΨŜŜƴ ōƛƧŘǊŀƎŜΩ ƛƴ ŘŜ ƎŜŜǎǘ Ǿŀƴ ŘŜ 

participatiesamenleving. Dit creëert verwarring, omdat hŜǘ ōŜƎǊƛǇ ΨōƛƧŘǊŀƎŜΩ ƴƛŜǘ voorkomt in de 

Awb. Het maakt voor de Awb niet uit hoe de gemeente de betaling noemt: als voldaan is aan de 

criteria voor een subsidie, dan is er sprake van een subsidie.  

 

De gemeenteraad heeft in de subsidieverordening geen subsidieplafond vastgesteld, maar in de 

programmabegroting heeft de raad wel budget toegekend voor het programma Cultuur en 

Recreatie, waar Sport onderdeel van is. Het totale budget was in 2016 voor dit programma 

ϵрпрΦфлуΦ 5ŀǘ ǘƻǘŀŀƭ ƛǎ ŜŎƘǘŜǊ ƳƛƴŘŜǊ Řŀƴ ƘŜǘ ōŜŘǊŀƎ Ǿŀƴ ϵ сллΦллл Řŀǘ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ŀŀƴ .±±Ωом 

wilde toekennen. Zodoende moest het college de gemeenteraad om extra budget vragen. Met het 

raadsbesluit van 20 september 2016 om in te stemmen met de allonge op de huurovereenkomst 

ƳŜǘ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ŘŜƪƪƛƴƎ ǾƻƻǊ ŘŜ ōƛƧŘǊŀƎŜ Ǿŀƴ ϵсллΦлллΣ- ten laste te brengen van de Algemene 

Reserve, heeft de raad het gevraagde (subsidie)budget ter beschikking gesteld. 

 

De gemeente heeft in de subsidieverordening vastgelegd welke processtappen gezet moeten 

worden voor de aanvraag, verlening en vaststelling van een subsidie.64 Niet alle processtappen zijn 

op de gangbare wijze doorlopen: 

 

Een subsidieaanvraag moet schriftelijk ingediend worden bij het college door het invullen van een 

aanvraagformulier. Daarbij moeten diverse documenten toegevoegd worden, zoals een 

beschrijving van de activiteiten met bijbehorende doelstellingen en verwachte resultaten en een 

begroting en dekkingsplan van de geraamde kosten van de activiteiten. De vraag van de 

ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ Ǿŀƴ .±±Ωом in het gesprek met de wethouder in april 2016 of het inspreken bij de 

RTG van 17 mei 2016 zou in theorie beschouwd kunnen worden als een subsidieaanvraag, ware 

het niet dat deze niet voldeed aan de voorwaarden. Van een formele subsidieaanvraag was geen 

sprake.  

 

De subsidieverordening geeft aan dat het college binnen 13 weken na ontvangst van een aanvraag 

voor een eenmalige subsidie een besluit moet nemen. De gemeenteraad heeft pas in september 

                                                      
64

 Algemene subsidieverordening Blaricum 2011. 
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2016 een besluit kunnen nemen over het budget. Indien de gemeente 17 mei 2016 als 

aanvraagmoment zou beschouwen, dan is de doorlooptijd overschreden. De gemeente heeft geen 

subsidieverleningsbeschikking opgesteld. 

 

.ƛƧ ǎǳōǎƛŘƛŜǎ ƘƻƎŜǊ Řŀƴ ϵмлΦллл ƳƻŜǘ ŘŜ ǎǳōǎƛŘƛŜƻƴǘǾŀƴƎŜǊ ŜŜƴ ŀŀƴǾǊŀŀƎ ŘƻŜƴ ǘƻǘ 

subsidievaststelling, binnen 13 weken na afloop van de werkzaamheden. Daarvan is in deze casus 

geen sprake geweest. Feitelijk heeft het college de subsidie tegelijk verleend en vastgesteld, 

zonder het opmaken van een beschikking. Een schouw van de werkzaamheden door de gemeente 

heeft voor zover bekend niet plaatsgevonden voor de kunstgrasvelden. Na attendering door de 

gemeenteraad heeft de gemeente wel een schouw van de gerenoveerde kleedkamerruimten 

uitgevoerd. Dat maakt dat de gemeente de controle niet conform de vereisten in de 

subsidieverordening heeft uitgevoerd. 

 

Normen Score 

Als er sprake is van een subsidie, dan handelt de 

gemeente conform wet- en regelgeving en conform 

de gemeentelijke subsidieverordening en 

subsidieregelingen. 

Er is geen formele subsidieaanvraag; er zijn geen 

beschikkingen gemaakt; er is gecombineerd 

verleend en vastgesteld en er heeft geen controle 

van de activiteiten plaatsgevonden. De gemeente 

heeft niet conform de ASV gehandeld. Daarmee 

voldoet de gemeente niet aan de gestelde norm. 

Als er geen sprake is van een subsidie, dan heeft de 

gemeente een bewuste afweging gemaakt tussen 

ŘŜ ŦƛƴŀƴŎƛŜǊƛƴƎǎǾƻǊƳ ΨǎǳōǎƛŘƛŜΩ Ŝƴ ŘŜ ƎŜƪƻȊŜƴ 

financieringsvorm. 

Er is sprake van subsidie. Daarom is deze norm niet 

van toepassing. 

Als er geen sprake is van een subsidie, dan past de 

gekozen financieringsvorm binnen het 

financieringsbeleid van de gemeente. 

Er is sprake van subsidie. Daarom is deze norm niet 

van toepassing. 

 

 

3.3 Het inkoopbeleid 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

In hoeverre valt de casus onder het gemeentelijk inkoopbeleid? 

 

Om onder het gemeentelijk inkoopbeleid te vallen moet in er in beginsel sprake zijn van een 

overheidsopdracht. De inkoopsamenwerking Gooi en Vechtstreek (iSGV) definieert een 

overheidsopdracht als volgt:  

 

Overheidsopdrachten (in de zin van de Aanbestedingswet 2012) zijn:  

ά{ŎƘǊƛŦǘŜƭƛƧƪŜ ƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘŜƴ ƻƴŘŜǊ ōŜȊǿŀǊŜƴŘŜ ǘƛǘŜƭ ŘƛŜ ǘǳǎǎŜƴ ŜŜƴ ƻŦ ƳŜŜǊ ƻƴŘŜǊƴŜƳŜǊǎ Ŝƴ ŜŜƴ 

of meer aanbestedende diensten zijn gesloten en betrekking hebben op de uitvoering van werken, 

ŘŜ ƭŜǾŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ǇǊƻŘǳŎǘŜƴ ƻŦ ŘŜ ǾŜǊƭŜƴƛƴƎ Ǿŀƴ ŘƛŜƴǎǘŜƴέΦ 

 

In eerste instantie ontstaat het beeld dat er in deze casus geen sprake is van een 

overheidsoverdracht. Het gaat immers om een schriftelijke overeenkomst tussen een ondernemer 

όŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎƭŜǾŜǊŀƴŎƛŜǊύ Ŝƴ ŘŜ ǾŜǊŜƴƛƎƛƴƎ .±±Ωом voor de uitvoering van een werk (het aanleggen 

van een kunstgrasveld).  

De inkoopadviseur van de BEL-combinatie stelde in een summier advies aan de gemeentesecretaris 

op 30 mei 2016 terecht dat ook bij een aanschaf door een door de gemeente gesubsidieerde 



pagina 26 

 

organisatie er sprake zou kunnen zijn van een aanbestedingsplicht. 65 Lƴ ƘŜǘ ƎŜǾŀƭ Ǿŀƴ .±±Ωом zou 

de gemeente de aanschaf weliswaar voor meer dan 50% subsidiëren, maar omdat het bedrag 

ƻƴŘŜǊ ƘŜǘ ŘǊŜƳǇŜƭōŜŘǊŀƎ Ǿŀƴ ϵ рΦннрΦллл ǾƻƻǊ ǿŜǊƪŜƴ ōƭŜŜŦΣ ǿŀǎ ǾƻƭƎŜƴǎ de inkoopadviseur een 

Europese aanbesteding niet nodig. In dit advies kwam niet aan bod of een meervoudige 

aanbesteding nodig zou ziƧƴΦ 5Ŝ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎƛƴƎ ǳƛǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ ōŜƎƛƴǎŜƭ Řŀǘ .±±Ωом ŘŜ 

opdrachtgevende partij was. Dat de kunstgrasvelden door natrekking alsnog gemeentelijk 

eigendom zouden worden is hierin niet meegenomen. Dit is echter een wezenlijk punt. Doordat 

.±±Ωом ŜŜƴ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾeld kocht, dat per direct eigendom van de gemeente werd, zijn de regels 

voor een overheidsopdracht van toepassing. Het maakt onder meer dat een enkelvoudige 

aanbesteding niet is toegestaan. Juridisch adviseur Stibbe heeft in een niet-openbaar memo aan de 

gemeente de contouren van dit aanbestedingsrechtelijke issue geschetst.66 Doordat de gemeente 

ǳƛǘƎƛƴƎ Ǿŀƴ ŜŜƴ ŀŀƴƪƻƻǇ ŘƻƻǊ .±±Ωом Ŝƴ ƴƛŜǘ ƛƴ ƻǾŜǊǿŜƎƛƴƎ ƘŜŜŦǘ ƎŜƴƻƳŜƴ Řŀǘ ȊŜ ȊŜƭŦ 

aanbestedingsplichtig was, is de raad niet geïnformeerd over het afwijken van het gemeentelijk 

aanbestedingsbeleid. 

 

Het inkoophandboek van de Inkoop Samenwerking Gooi en Vechtstreek geeft een overzicht van de 

diverse drempelbedragen en bijbehorende verplichte, toegestane, voorkeurs en ongewenste 

aanbestedingsvormen (zie Figuur 5). In deze Ŏŀǎǳǎ Ǝŀŀǘ ƘŜǘ ƻƳ ƘŜǘ ǘȅǇŜ ΨǿŜǊƪŜƴΩΣ ōŜƘƻǊŜƴŘŜ ǘƻǘ 

ƘŜǘ ŘǊŜƳǇŜƭōŜŘǊŀƎ ϵмрлΦллл - ϵтрлΦлллΦ IƛŜǊōƛƧ ƘŜŜŦǘ ŘŜ ƳŜŜǊǾƻǳŘƛƎ ƻƴŘŜǊƘŀƴŘǎŜ 

aanbestedingsvorm de voorkeur. Een enkelvoudige aanbesteding is niet toegestaan.67  

 

 

Figuur 5 Drempelbedragen procedures iSGV 

                                                      
65

 DŜƳŜŜƴǘŜ .ƭŀǊƛŎǳƳΣ ƛƴǘŜǊƴŜ Ƴŀƛƭ ƳŜǘ ƻƴŘŜǊǿŜǊǇ ΨǾƻŜǘōŀƭƭŜƴΩΣ ол ƳŜƛ нлмсΦ 
66

 Stibbe advocaten en notarissen, Memorandum aan juridisch medewerker BEL-combinatie Blaricum/BVV: quickscan 
showstoppers 6 juli 2016. 
67

 Het inkoop- en aanbestedingsbeleid van de gemeente Blaricum is met de aanpassing in 2015 niet meer te 
onderscheiden van het beleid van de intergemeentelijke samenwerking iSGV. 
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De Rekenkamer constateert dat de gemeente Blaricum in beginsel als eigenaar van de grond het 

gemeentelijk inkoopbeleid had moeten volgen en zelf via een meervoudig onderhandse 

aanbesteding een geschikte leverancier had moeten kiezen.  

 

Normen Score 

Als het gemeentelijk inkoopbeleid of de Europese 

aanbestedingsregels gelden, dan heeft het college 

binnen dat beleidskader gehandeld en de geldende 

regels toegepast. 

Voor het op gemeentelijke grond aanleggen van 

een kunstgrasveld dat door natrekking gemeentelijk 

eigendom wordt, geldt het gemeentelijk 

inkoopbeleid. De gemeente Blaricum had zelf via 

een meervoudig onderhandse aanbesteding een 

geschikte leverancier moeten kiezen. De gemeente 

voldoet daarom niet aan de gestelde norm. 

Indien de casus onder het gemeentelijk 

inkoopbeleid valt, maar van dat beleid is 

afgeweken, dan heeft het college de raad daarover 

geïnformeerd. 

Er is van het inkoopbeleid afgeweken, zonder daar 

een expliciete afweging in te maken. De raad is 

daarover niet geïnformeerd. Daarom voldoet de 

gemeente niet aan deze norm. 

 

 

3.4 wƻƭ Ǿŀƴ .±±Ωом ƛƴ ƘŜǘ ōŜǎƭǳƛǘǾƻǊƳƛƴƎǎǇǊƻŎŜǎ 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

Op welk moment en op ǿŜƭƪŜ ǿƛƧȊŜ ƘŜŜŦǘ .±±Ωом ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎŜƠƴŦƻǊƳŜŜǊŘ ƻǾŜǊ ŘŜ ƴƻƻŘȊŀŀƪ Ǿŀƴ 

de vervanging van de kunstgrasvelden? 

 

Zoals uit het feitenrelaas blijkt, ǿƛǎǘ .±±Ωом ƛƴ ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмр Ǿŀƴ ŘŜ ǎƭŜŎƘǘŜ ƪǿŀƭƛǘŜƛǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ 

kunstgrasveld en het advies van BAS om het veld na het lopende seizoen te vervangen. De beelden 

over wanneer de gemeente voor het eerst op de hoogte was van de noodzaak tot vervanging van 

het kunstgrasveld lopen uiteen ŘƻƻǊ ŘŜ ǊǳȊƛŜ ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ŎƻƭƭŜƎŜ ŘƛŜ ƻǇ нс ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмр 

tot uiting kwam. BVVΩом ȊŜƎǘ ōƛƧ ŘƛŜ ōƛƧŜŜƴƪƻƳǎǘ ƛƴ augustus 2015 overhandigd te hebben en het 

college stelt in april 2016 voor het eerst te hebben gehoord van de slechte kwaliteit van de 

voetbalvelden en op 19 mei het rapport toegestuurd te hebben gekregen. Het rapport van BAS 

ging in op de kwaliteit van de voetbalvelden en bevatte een advies voor vervanging na het lopende 

seizoen. Het rapport van BAS was geen inhoudelijk, financieel en juridisch conceptplan. De offerte 

van CSC was meer een inhoudelijk en financieel plan, maar miste ŘŜ ƧǳǊƛŘƛǎŎƘŜ ŎƻƴǘŜȄǘ ǾƻƻǊ .±±Ωом 

en de gemeente. Deze offerte is op 29 april 2016 opgesteld.  

 

.±±Ωом heeft het gemeentelijke besluitvormingsproces niet afgewacht. Het is de Rekenkamer 

ƻƴōŜƪŜƴŘ ƻǇ ǿŜƭƪ ƳƻƳŜƴǘ .±±Ωом /{/ ŘŜ ƻǇŘǊŀŎƘǘ heeft verleend en daarmee het startsein heeft 

gegeven voor de werkzaamheden. In de motie van 31 mei 2016 vroeg de gemeenteraad het 

college het principeakkoord verder uit te werken inclusief een juridische onderbouwing. Direct na 

het principe-ŀƪƪƻƻǊŘ ƎƛƴƎ .±±Ωом Ǿŀƴ ǎǘŀǊǘ ƳŜǘ ŘŜ ǾƻƻǊōŜǊŜƛŘƛƴƎŜƴ ǾƻƻǊ ŘŜ ŀŀƴƭŜƎ Ǿŀƴ ŘŜ 

kunstgrasvelden en zette daarmee een onomkeerbare stap.68 .±±Ωом ƛǎ ƴƛŜǘ ŘƻƻǊ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ 

teruggefloten. Het uiteindelijke besluit van de gemeenteraad in september 2016 en de 

ondertekening van de allonge op het huurcontract daarna vonden plaats toen de kunstgrasvelden 

er al lagen. 

 

Normen Score 

                                                      
68

 www.gooieneemlander.nl/regionaal/nood-voor-bvv-echt-heel-hoog 
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Normen Score 

.±±Ωом ƘŜŜŦǘ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ǘƛƧŘƛƎ Ŝƴ ǾƻƭƭŜŘƛƎ 

geïnformeerd.  

De beelden over wanneer de gemeente voor het 

eerst op de hoogte was van de noodzaak tot 

vervanging van het kunstgrasveld lopen uiteen. 

Daarom kan de rekenkamer geen oordeel vellen 

over de tijdigheid van de informatieverstrekking. 

.±±Ωом ǾƻƭŘƻŜǘ ƴƛŜǘ ŀŀƴ ŘŜ norm over volledigheid; 

er was geen inhoudelijk, financieel en juridisch 

conceptplan.  

.±±Ωом ƘŜŜŦǘ ƎŜŜƴ ƻƴƻƳƪŜŜǊōŀǊŜ ǎǘŀǇǇŜƴ 

gezet vóór definitieve besluitvorming door het 

college of de raad. 

Door te starten met de werkzaamheden heeft 

.±±Ωом ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ǾƻƻǊ ŜŜƴ ǾƻƭŘƻƴƎŜƴ ŦŜƛǘ 

gesteld: het gemeentelijk kunstgrasveld en 

ƴŀǘǳǳǊǾŜƭŘ ȊƛƧƴ ŘƻƻǊ .±±Ωом ȊƻƴŘŜǊ ǘƻŜǎǘŜƳƳƛƴƎ 

van de gemeente vernietigd en vervangen door 

twee kunstgrasvelden die door natrekking van de 

gemeente werdenΦ IƛŜǊŘƻƻǊ ǾƻƭŘƻŜǘ .±±Ωом ƴƛŜǘ 

aan de gestelde norm. 

 

 

3.5 Chronologie van het besluitvormingsproces 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

Hoe is het besluitvormingsproces bij de gemeente voor de aanleg van de kunstgras voetbalvelden 

Ǿŀƴ .±±Ωом ŦŜƛǘŜƭƛƧƪ ǾŜǊƭƻǇŜƴΚ 

 

Zie het feitenrelaas voor een uitgebreide, chronologische uiteenzetting van het 

besluitvormingsproces. Een regulier besluitvormingsproces heeft in elk geval een collegebesluit en 

een gedegen onderbouwd raadsvoorstel, die door het presidium op de agenda van de raad 

geplaatst zijn, inhoudelijk besproken worden in de RTG en het meningvormdende deel van de 

raadsvergadering, waarna besluitneming plaatsvindt in de raadsvergadering voorafgaand aan de 

uitvoering van het raadsbesluit. Een motie is volgens het Reglement van Orde van de gemeente 

Blaricum een korte en gemotiveerde verklaring over een onderwerp waardoor de raad een 

oordeel, wens of verzoek uitspreekt. Een motie VADO is gericht op nietgeagendeerde 

onderwerpen. Een motie VADO komt in Blaricum regelmatig voor. Het gebruik van een motie 

VADO in plaats van een gedegen onderbouwd raadsvoorstel, en besluitneming nadat de 

werkzaamheden al hebben plaatsgevonden, is geen regulier besluitvormingsproces. De raad heeft 

met de motie VADO kaders gesteld, maar was niet goed in staat om te beoordelen of het kader 

passend was. Met name ontbrak het aan een deugdelijke beoordeling op de rechtmatigheid van de 

gekozen route. Het college hadde ruimte om naar eigen inzicht invulling te geven aan een motie 

gezien de aard van een motie (oordeel, wens of verzoek uitspreken). Het college kan een motie, 

ook een motie VADO, naast zich neerleggen. In dit geval heeft het college de raad voorgesteld het 

onderwerp kunstgrasvelden te behandelen middels een motie VADO en was deze motie VADO 

dermate specifiek dat de bewegingsvrijheid beperkt was.  
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Normen Score 

College en raad hebben het reguliere 

besluitvormingsproces doorlopen. 

Door het gebruik van de motie VADO in plaats van 

een gedegen onderbouwd raadsvoorstel en met 

besluitneming nadat de werkzaamheden al 

haddenn plaatsgevonden, hebben raad en college 

geen regulier besluitvormingsproces doorlopen. De 

gemeente voldoet niet aan de gestelde norm. 

De raad is door het college in positie gebracht om 

zijn kaderstellende en controlerende rol in te 

vullen. 

De kaderstellende rol van de raad is ingevuld met 

de motie VADO. Het college heeft de raad geen 

ruimte gegeven om op basis van een goed 

onderbouwd raadsvoorstel een besluit te nemen. 

De raad heeft haar controlerende taak niet volledig 

kunnen uitvoeren, doordat het college niet 

transparant is geweest over de onderliggende 

documentatie. Daarom voldoet de gemeente niet 

aan de gestelde norm. 

Het college heeft van de raad de ruimte gekregen 

om haar uitvoerende rol in te vullen. 

De gemeenteraad heeft een gedetailleerde motie 

VADO aangenomen, waarmee het college beknot is 

in de uitvoerende werkzaamheden Daarmee 

voldoet de gemeente niet aan de gestelde norm. 

 

 

3.6 Rol van het college 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

Hoe heeft het college gehandeld in het besluitvormingsproces? 

 

hǇ ƘŜǘ ƳƻƳŜƴǘ Řŀǘ .±±Ωом ȊƛŎƘ in april 2016 meldde bij de wethouder om te spreken over het 

kunstgrasveld heeft de wethouder het college geïnformeerd, evenals de ambtelijke organisatie en 

ƘŜŜŦǘ ȊƛƧ .±±Ωом ƎŜŀŘǾƛǎŜŜǊŘ ŘǊŀŀƎǾƭŀƪ bij de raad te creëren voor hun voorstel. Tijdens de RTG van 

17 mei 2016 ǎǇǊŀƪ ŘŜ ǊŀŀŘ ƳŜǘ .±±Ωом over de mogelijke vervanging van de velden, waarbij de 

wethouder aangaf dat het college nog geen standpunt ingenomen had. In de collegevergadering 

van 24 mei 2016 kwam het college tot de conclusie dat het wenselijk was overeenstemming met 

.±±Ωом ǘŜ ōŜǊŜƛƪŜƴ ƻǾŜǊ ȊƻǿŜƭ ŘŜ kleedkamers als de kunstgrasvelden. Om tot een oplossing te 

komen was volgens het college haast geboden. Een ambtelijk voorbereid raadsvoorstel zou te veel 

tijd kosten, daarom stelde het college de raad voor om met een motie VADO het onderwerp op de 

agenda van de eerstvolgende vergadering te plaatsen. Het college waarschuwde de raad niet dat 

de opgestelde motie VADO mogelijke alternatieve oplossingen bij voorbaat uitsloot. Het college 

nam, mede door de ervaren druk om nieuwe kunstgrasvelden te realiseren, ook geen tijd om 

ƧǳǊƛŘƛǎŎƘ ǘŜ ǘƻŜǘǎŜƴ ƻŦ ƘŜǘ ǇŀǎǎŜƴŘ ǿŀǎ Řŀǘ .±±Ωом ƳŜǘ ŜŜƴ ŜƴƪŜƭǾƻǳŘƛƎŜ ŀŀƴōŜǎǘŜŘƛƴƎ 

kunstgrasvelden voor de gemeente zou aanschaffen. IŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ȊŀƎ ƘŜǘ ŀŀƴōƻŘ Ǿŀƴ .±±Ωом ŀƭǎ 

een mooi voorbeeld van de participatiesamenleving, waarin actoren zoals verenigingen zelf 

initiatief ontplooien en geld ter beschikking stellen.  

 

In juli 2016 bleken er mogelijke aanbestedingsrechtelijke issues te zijn met de gekozen route. 

.±±Ωом ǿŀǎ ƻƴŘŜǊǘǳǎǎŜƴ ŀƭ ƎŜǎǘŀǊǘ ƳŜǘ ŘŜ ǿŜǊƪȊŀŀƳƘŜŘŜƴΦ Het ambtelijk memo aan het college 

Ǿŀƴ о ŀǳƎǳǎǘǳǎ нлмс Řŀǘ ƻƴŘŜǊ ƳŜŜǊ ŀŀƴƎŀŦ Řŀǘ άƴƛŜǘ ƳŜǘ ȊŜƪŜǊƘŜƛŘ Ǿŀƭǘ ǘŜ ȊŜƎƎŜƴ Řŀǘ ŘŜȊŜ ƎŀƴƎ 

Ǿŀƴ ȊŀƪŜƴ ŀŎƘǘŜǊŀŦ ŀƭǎ ǊŜŎƘǘƳŀǘƛƎ ǿƻǊŘǘ ŀŀƴƎŜƳŜǊƪǘέ ǿŜǊŘ ǾƻƭƎŜƴǎ ƘŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ƛƴ ƻƪǘƻōŜǊ нлмс, 
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dus na de besluitvorming op 20 september 2016 aan de raad gestuurd69. Diverse vragen vanuit de 

raad werden beantwoord, documenten werden pas op verzoek van de raad en raadsfracties onder 

embargo naar de raad verzonden en het college deelde het memorandum van Stibbe over de 

kwestie niet met de raad.  

 

Normen Score 

Het college heeft invulling gegeven aan de actieve 

informatieplicht. Dat wil zeggen dat het college 

richting raad transparant is geweest over alle 

relevante aspecten rond de kunstgrasvelden. 

Het college heeft samen met de coalitiepartijen de 

motie VADO voorbereid. Het college heeft de raad 

niet gewaarschuwd dat de motie een onderzoek 

naar mogelijke alternatieven beperkt. Het college is 

niet open geweest richting de gemeenteraad over 

de juridische consequenties van voorgestelde 

constructie. Het college heeft geen inventarisatie 

ƎŜƳŀŀƪǘ Ǿŀƴ ƳƻƎŜƭƛƧƪŜ ǊƛǎƛŎƻΩǎΣ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛŜǾŜƴ Ŝƴ 

andere belanghebbenden bij deze constructie. 

Daarmee voldoet de gemeente niet aan de gestelde 

norm. 

 

 

3.7 Rol van de raad 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

Hoe heeft de raad gehandeld in het besluitvormingsproces? 

 

Het feitenrelaas geeft een uitvoerige chronologische beschrijving van de diverse stappen die de 

gemeenteraad in deze casus heeft gezet.  

 

.±±Ωом ƘŜŜŦǘ ƎŜōǊǳƛƪƎŜƳŀŀƪǘ Ǿŀƴ ŘŜ ƳƻƎŜƭƛƧƪƘŜƛŘ ƛƴ ǘŜ ǎǇǊŜƪŜƴ ōƛƧ ŜŜƴ w¢D Ŝƴ Ȋƻ ŘŜ 

gemeenteraad te wijzen op de slechte staat van de kunstgrasvelden en de mogelijke 

onbespeelbaarheid in het volgende seizoen. In deze RTG gaf het college aan nog geen standpunt te 

ƘŜōōŜƴ ƛƴƎŜƴƻƳŜƴ ƻƳǘǊŜƴǘ ƘŜǘ ǾŜǊȊƻŜƪ Ǿŀƴ .±±ΩомΦ In de eerstvolgende raadsvergadering 

brachten de coalitiepartijen, zoals voorgesteld door het college, een motie VADO in die is 

aangenomen.  

 

Deze motie VADO was specifiek. Het principeakkoord ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ is integraal 

opgenomen in de overwegingen, waar de raad volgens deze overwegingen mee in kon stemmen. 

De raad wilde wel een juridische uitwerking, zoals ook voorgesteld door het college. Met de motie 

verzocht de raad het colleƎŜ άhet principeakkoord verder uit te werken conform bovenstaande 

overwegingen en middels een raadsvoorstel te informeren over de resultaten en te doen besluiten 

over de financieringέΦ 5Ŝ ƎŜƳŜŜƴǘŜǊŀŀŘ kon ook het college enkel verzoeken een mogelijke 

oplosǎƛƴƎ ǘŜ ȊƻŜƪŜƴ ǾƻƻǊ ƘŜǘ ǇǊƻōƭŜŜƳ ǿŀŀǊ .±±Ωом ǾƻƻǊ ǎǘƻƴŘΥ ƘŜǘ volgend seizoen mogelijk niet 

meer mogen voetballen op het liggende kunstgrasveld. Daar heeft de raad niet over gesproken. 

Daarmee heeft ze mogelijke alternatieven uitgesloten. Met de motie VADO heeft de raad zeer 

specifieke kaders geschetst waarbinnen het college kon acteren. De mogelijkheid dat het college 

de motie naast zich neer kon leggen is niet benoemd bij de behandeling van de motie. Het college 

beschouwde de motie als opdracht van de raad. 

 

                                                      
69

 Gemeente Blaricum. Vertrouwelijk/niet openbaar memo aan het college over de overeenkomst met BVV, 3 augustus 
2016. Zie paragraaf 2.9 voor meer informatie over dit memo. 
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Kijkend naar de controlerende rol heeft de raad scherpe discussies gevoerd, met elkaar en met het 

college. De gevraagde juridische onderbouwing is veelvuldig besproken, naast vele schriftelijke en 

mondelinge vragen vanuit voornamelijk de oppositie. Met de informatie die de gemeenteraad van 

het college heeft gekregen heeft zij haar controlerende taak uitgevoerd, zowel bij de besluitneming 

in september 2016 als in de periode daarna. 

 

Normen Score 

De raad heeft invulling gegeven aan zijn 

kaderstellende en controlerende rol. 

De raad heeft met de motie VADO het college 

specifieke kaders meegegeven. Met de informatie 

die de raad van het college heeft ontvangen, heeft 

de raad zijn controlerende taak uitgevoerd. De 

gemeente voldoet aan de gestelde norm, zij het dat 

de rekenkamer kritisch is over het gebruik van de 

motie VADO. 

 

 

3.8 Accommodatiebeleid 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

In hoeverre hebben college en raad in dit besluitvormingstraject conform het accommodatiebeleid 

of de onderhouds- en vervangingsafspraken gehandeld?  

 

Van een accommodatiebeleid was in 2016 in Blaricum geen sprake. Wel had de gemeente een 

ƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ƳŜǘ .±±Ωом ƎŜǎƭƻǘŜƴ ƛƴ Ƨǳƭƛ нлмоΦ70 Hierin waren diverse afspraken opgenomen over 

het onderhoud van het sportcomplex, de velden en de kleedruimten, naast een afspraak over 

vervangingsinvesteringen. /ƻƴŦƻǊƳ ŘŜȊŜ ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ ƘŜŜŦǘ .±±Ωом ƘŜǘ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ Ǿŀƴ ŘŜ ǾŜƭŘŜƴ Ŝƴ 

het sportcomplex uitgevoerd. Desondanks versleet het kunstgrasveld sneller dan voorzien. In deze 

overeenkomst staat over vervanging het volgende vermeld: 

 

ά5Ŝ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ŘǊŀŀƎǘ фл҈ Ǿŀƴ ŘŜ ǾŜǊǾŀƴƎƛƴƎǎƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎŜƴ Ŝƴ .±± мл҈Φ IŜǘ ōŜǘǊŜŦǘ ŜŜƴ 

percentage van de totale kosten. Partijen maken afspraken over scope en planning van de 

ǾŜǊƴƛŜǳǿƛƴƎ Ǿŀƴ ǾŜƭŘŜƴΦέ 

 

5Ŝ ϵпрлΦллл ŘƛŜ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ǳƛǘŜƛƴŘŜƭƛƧƪ ŀŀƴ .±±Ωом ƘŜŜŦǘ ōŜǘŀŀƭŘ voor de kunstgrasvelden 

ǾƻǊƳǘ уо҈ Ǿŀƴ ŘŜ ǘƻǘŀƭŜ ƪƻǎǘŜƴ ŘƛŜ .±±Ωом voor de kunstgrasvelden heeft gemaakt.  

 

De afspraak in de overeenkomst van juli 2013 stond was dat de gemeente het kleedkamercomplex 

voor haar rekening zou opknappen. De gŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ƘŜōōŜƴ in de loop der tijd diverse 

overleggen gevoerd over de renovatie van de kleedkamers. Uiteindelijk zijn de kleedkamers 

meegenomen in de packagedeal van 2016. De kleedkamers zijn in de zomer van 2017 opgeknapt 

ŘƻƻǊ .±±Ωом ƳŜǘ ŜŜƴ ǎǳōǎƛŘƛŜ Ǿŀƴ ϵмрлΦллл Ǿŀƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜΦ 5Ŝ ǘƻǘŀƭŜ ƪƻǎǘŜƴ ōŜŘǊƻŜƎŜƴ 

ϵннлΦлллΣ ǿŀŀǊǾŀƴ .±±Ωом он҈ ȊŜƭŦ ōŜǘŀŀƭŘ ƘŜŜŦǘΦ  
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 Zie paragraaf 2.1 over het beleidskader en de overeenkomst. 
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Normen Score 

College en raad hebben conform het 

accomodatiebeleid of de onderhouds- en 

vervangingsafspraken gehandeld. 

De besluiten en handelingen van raad en college 

zijn niet in overeenstemming met de afspraken 

ƎŜƳŀŀƪǘ ƳŜǘ .±±Ωом ƛƴ Ƨǳƭƛ нлмоΦ 5ŀŀǊƴŀŀǎǘ 

ontbreekt een accommodatiebeleid. De gemeente 

voldoet niet aan deze norm. 

 

 

3.9 Geheimhouding 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvraag: 

In hoeverre hebben college en raad in dit besluitvormingstraject gehandeld volgens de wettelijke en 

gemeentelijke richtlijnen rondom geheimhouding? 

 

Het college heeft op diverse stukken in de loop van de casus geheimhouding opgelegd. Deze 

geheimhouding werd niet bekrachtigd door de gemeenteraad, zoals wel volgens de Gemeentewet 

zou moeten.71,72 In feite waren de documenten daarmee feitelijk niet geheim vanaf de 

eerstvolgende raadsvergadering na verzending van het document door het college aan de raad.  

 

De raad ontving op 20 oktober 2016 een geheim memo met een opsomming van documenten die 

voor raadsleden ter inzage lagen in de griffiekamer. Op deze documenten lag geheimhouding zoals 

beschreven in de Gemeentewet. Onder deze documenten bevonden zich documenten die in 

eerdere openbare vergaderingen al behandeld waren, zoals de motie van 31 mei.73 In een memo 

van 29 november 2016 gaf het college de argumenten voor de door hen opgelegde 

geheimhouding. In dit memo schreef het college ook dat op diverse stukken de argumenten niet 

meer van toepassing waren en de geheimhouding op grond daarvan zou kunnen vervallen.74 Deze 

memo is niet behandeld in de volgende vergadering van 20 december 2016, waarin de raadsleden 

nog in de veronderstelling waren dat de documenten geheim waren.75 Een motie van de VVD-

fractie van december 2016 om de documentatie van geheimhouding te ontdoen, bleek onnodig, 

nadat het college gemeld had dat de geheimhouding inmiddels van deze documenten afgehaald 

was.76 Feitelijk waren de documenten al niet geheim meer, doordat de gemeenteraad de 

geheimhouding niet bekrachtigd had. In januari 2017 diende de VVD-fractie een gewijzigde versie 

van de motie in met het verzoek om alle documenten openbaar te maken. Deze motie werd 

verworpen.77 .  

 

In de zomer van 2017 ontdekte de gemeente, na intern juridisch advies, dat de procesgang rondom 

geheimverklaring niet op de juiste manier doorlopen was. Het college heeft de raad op 26 

september 2017 de gelegenheid gegeven om in een drietal dossiers de voorlopige geheimhouding 

door het college te bekrachtigen. Voor de twee documenten die voor het dossier BVVΩом nog 

geheim waren, besloot de raad om die geheimhouding op te heffen. Daarmee zijn alle documenten 

die de raad toegezonden waren niet meer geheim.78 
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 Zie voor uitgebreidere informatie over de geheime stukken en de niet bekrachtigde geheimhouding het feitenrelaas.  
72

 Gemeentewet, artikel 25 lid 3. 
73

 Gemeente Blaricum, Memo Beantwoording raadsvraag, 20 oktober 2016. 
74

 Gemeente Blaricum, Memo, Beantwoording vraag VVD inzake geheimhouding, 29 november 2016. 
75

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 20 december 2016. 
76

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 24 januari 2017. 
77

 Gemeente Blaricum, Notulen raadsvergadering 24 januari 2017. 
78

 Gemeente Blaricum, Notuelen raadsvergadering 26 september 2017. 
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Normen Score 

College en raad hebben conform de Gemeentewet 

en de gemeentelijke regels inzake geheimhouding 

gehandeld. 

Raad, college en griffie bleken niet op de hoogte 

van de wettelijke noodzaak om de door het college 

opgelegde geheimhouding te bekrachtigen door de 

raad. De gemeente voldoet niet aan de gestelde 

norm. 

 

 

3.10 De levensduur van een kunstgrasveld 

Deze paragraaf gaat in op de volgende onderzoeksvragen: 

a. Wat is de reëel te verwachten technische levensduur van een kunstgrasveld? 

ōΦ Lƴ ƘƻŜǾŜǊǊŜ ǎƭǳƛǘŜƴ ŘŜ ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ŀŀƴ ƻǇ ŘŜȊŜ technische 

levensduur? 

 

In de offerte ƻǇ ōŀǎƛǎ ǿŀŀǊǾŀƴ .±±Ωом ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ŀŀƴƎŜǎŎƘŀŦǘ Ŝƴ ŀŀƴƎŜƭŜƎŘ ƘŜŜŦǘ, schrijft 

CSC over de garantie die zij op de velden geeft het volgende:  

 

Performance kunstgras 

άhƳ ŘŜ ƪǿŀƭƛǘŜƛǘ ǘŜ ǿŀŀǊōƻǊƎŜƴ ƪŀƴ ŘŜ Ŝƛǎ gesteld worden dat het veld jaar 1 t/m 3 moet voldoen 

aan de FIFA** en jaar 4 t/m 6 aan de norm FIFA*. Het 7e t/m 8e gebruiksjaar dient het veld te 

ǾƻƭŘƻŜƴ ŀŀƴ ŘŜ ƎŜōǊǳƛƪǎƴƻǊƳ Ǿŀƴ ŘŜ Yb±.Φ όΧύ /Φ{Φ/Φ ƎŀǊŀƴŘŜŜǊǘ Řŀǘ ƘŜǘ 9Ǿƻƭǳǘƛƻƴ ·v Ŝƴ {ƭƛŘŜ 

Max XQ bij aanleg minimaal aan de FIFA** eisen zullen voldoen en dat het daarbij, onder 

voorwaarden, minimaal 3 jaar aan deze eis zal blijven voldoen. Daarnaast geldt natuurlijk tevens de 

standaard 8 jarige gebruiksgarantie die C.S.C. voor haar velden afgeeft. Alle garantieregelingen zijn 

altijd gecombineerd met een onderhoud management plan en een gebruik strategie die met de 

ƻƴŘŜǊǘŜƪŜƴƛƴƎ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƎŀǊŀƴǘƛŜŎƻƴǘǊŀŎǘ ǿƻǊŘŜƴ ǾŀǎǘƎŜǎǘŜƭŘΦέ 

 

.±±Ωом ƘŜŜŦǘ ŘŜ ƻŦŦŜǊǘŜ Ǿŀƴ /{/ ƻǇ 4 mei 2016 aan de griffier en de wethouder gemaild. Deze acht 

jaar gebruiksgarantie is iets meer dan de helft van de looptijd vermeld in de allonge op de 

huurovereenkomst, waaruit de volgende twee fragmenten komen: 

  

άhǾŜǊǿŜƎŜƴŘŜ Řŀǘ ƘǳǳǊŘŜǊ ǾƻƻǊǳƛǘƭƻǇŜƴŘ ŘŀŀǊƻǇ ώŦƛƴŀƭŜ ƎƻŜŘƪŜǳǊƛƴƎ ŘƻƻǊ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜraad] 

opdracht heeft gegeven voor de aanleg van 2 kunstgrasvelden die in de plaats van het bestaande 

kunstgrasveld en een van de natuurgrasvelden komen, die (ruimschoots) voldoen aan de geldende 

KNVB-normen en waarvoor met voldoende periodiek onderhoud, waŀǊǾƻƻǊ .±±Ωом ōƛƧ ŘŜ 

ƭŜǾŜǊŀƴŎƛŜǊ ƧŀŀǊƭƛƧƪǎ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ ƘŜŜŦǘ ōŜŘƻƴƎŜƴΣ ŘŀŀǊƻƳ мр ƧŀŀǊ ƎŜōǊǳƛƪǘ ƪǳƴƴŜƴ ǿƻǊŘŜƴΦέ 

 

άYƻƳŜƴ ŀƭǎ ŀŀƴǾǳƭƭƛƴƎ ƻǇ ŘŜ ƘǳǳǊƻǾŜǊŜŜƴƪƻƳǎǘ ƻǾŜǊŜŜƴ Řŀǘ huurder in de periode tot 1 september 

2031 de gemeente vrijwaart van elke vordering jegens de gemeente door of vanwege huurder of 

derden, wegens onderhoud van het gehuurde of op welke grondslag dan ook, behoudens eventuele 

ŀŀƴǎǇǊŀƪŜƴ ƻǇ ǎǳōǎƛŘƛŜΦέ 

 

De KNVB meldt dat een kunstgrasveld 15 jaar mee kan, afhankelijk van het onderhoud, de ligging 

en de gebruiksintensiteit.79 De leverancier geeft geen informatie over de te verwachten 

levensduur, daar die van diverse variabelen afhankelijk is. Er is geen ander bewijs dat dit type 

kunstgrasveld 15 jaar meegaat. Door het onderhoudscontract met de leverancier ǾŜǊƎǊƻƻǘ .±±Ωом 

de kans op een langere levensduur dan de garantieperiode. Een volledige invloed op de 
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 https://www.knvb.nl/themas/veiligheid/kunstgrasveld/veelgestelde-vragen 
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ƎŜōǊǳƛƪǎƛƴǘŜƴǎƛǘŜƛǘ ƘŜŜŦǘ .±±Ωом ƴƛŜǘΣ ƻƳŘŀǘ ȊŜ ŘŜ velden moet openstellen voor derden. De vraag 

wiens probleem het is als de kunstgrasvelden de 15 jaar niet halen komt niet aan de orde in de 

allonge. De Rekenkamer acht de gestelde 15 jaar arbitrair. Er is geen onderbouwing voor de 

genoemde periode anders Řŀƴ ŜŜƴ ŀƭƎŜƳŜƴŜ ǳƛǘǎǇǊŀŀƪ Ǿŀƴ ŘŜ Yb±. Ŝƴ ōƻǾŜƴŘƛŜƴ ƘŜŜŦǘ .±±Ωом 

geen invloed op alle variabelen door de gemeentelijke eis om de velden beschikbaar te stellen aan 

derden. Over de kosten voor eventuele vervanging van de in 2016 aangelegde kunstgrasvelden 

wordt in de allonge niet expliciet gesproken. Met de overeenkomst van juli 2013, die niet door de 

ƎŜƳŜŜƴǘŜΣ ƴƻŎƘ ŘƻƻǊ .±±Ωом ƛǎ ƛƴƎŜǘǊƻƪƪŜƴ, blijft de gemeente verantwoordelijk voor 90% van de 

vervangingsinvesteringen op het sportpark. Daarnaast blijft het ǾƻƻǊ .±±Ωом ƳƻƎŜƭƛƧƪ ƻƳ ŜŜƴ 

subsidie aan te vragen, in beginsel ook voor het aanleggen van eventuele opvolgers van de huidige 

kunstgrasvelden. 

 

Normen Score 

De gemeente beschikt over documentatie waarin 

de technische levensduur van 15 jaar is aangeduid. 

Er is geen gedocumenteerd bewijs voor een 

levensduur van 15 jaar voor deze kunstgrasvelden. 

Daarmee voldoet de gemeente niet aan de gestelde 

norm. 

De garantie en/of het onderhoudscontract 

bevestigt deze levensduur. 

De leverancier geeft een gebruiksgarantie volgens 

KNVB-normen van acht jaar. Het 

onderhoudscontract beoogt de levensduur te 

verlengen, maar doet geen uitspraak over de 

levensduur. De gemeente voldoet niet aan deze 

norm. 
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4. Conclusies en aanbevelingen 
 
4.1 Samenvatting 
 

Hoofdvragen: 

¶ IƻŜ ƛǎ ƘŜǘ ōŜǎƭǳƛǘǾƻǊƳƛƴƎǎǇǊƻŎŜǎ ǾƻƻǊ ŘŜ ŀŀƴƭŜƎ Ǿŀƴ ŘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ Ǿŀƴ .±±Ωом 

verlopen en hoe verhoudt zich dit tot de wet- en regelgeving en de gemeentelijke 

beleidskaders? 

¶ Wat was en is de positie van de raad binnen het hiervoor genoemde besluitvormingsproces 

en in welke mate is dit in lijn met de wet- en regelgeving en de gemeentelijke beleidskaders 

op dit vlak? 

 

De uitgangssituatie voor het besluitvormingsproces kenmerkte zich door een aantal gerelateerde 

omstandigheden. In de eerste plaats had de gemeente Blaricum geen sportaccommodatiebeleid. 

Daarmee ontbrak een duidelijk beleidskader voor de gemeentelijke besluitvorming. In de tweede 

Ǉƭŀŀǘǎ ǿŀǎ ŜǊ ŀƭ ƧŀǊŜƴ ŘƛǎŎǳǎǎƛŜ ǘǳǎǎŜƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом ƻǾŜǊ ŘŜ ƻƴŘŜǊƭƛƴƎŜ ǾŜǊƘƻǳŘƛƴƎŜƴ Ŝƴ 

verplichtingen. Gesprekken over privatisering waren in 2013 op niets uitgelopen; het 

kleedkamercomplex moest hoognodig worden gerenoveerd en gesprekken daarover leiden in 

augustus 2015 tot hoog oplopende spanning. In de derde plaats had de gemeente geen 

meerjarenonderhoudsplan voor haar sportfaciliteiten en was de gemeente niet op de hoogte van 

ŘŜ ǎǘŀŀǘ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘ Ǿŀƴ .±±ΩомΦ 

 

Dat het kunstgrasveld in slechte staat verkeerde, werd in mei 2016 voor alle betrokkenen duidelijk. 

.±±Ωом ƳŜƭŘŘŜ Řŀǘ ŘŜ ƪŀƴǎ bestond dat de KNVB het veld zou afkeuren, waardoor de vereniging 

niet meer zou kunnen voetballen. Deze informatie legde een acute druk op het 

ōŜǎƭǳƛǘǾƻǊƳƛƴƎǎǇǊƻŎŜǎΦ 5ŀǘ ŜŜƴ ƭƛŘ Ǿŀƴ .±±Ωом ƘŜǘ ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎǎōŜŘǊŀƎ ǾƻƻǊ ƳŜŜǊŘŜǊŜ ƧŀǊŜƴ ǿƛƭŘŜ 

voorfinancieren, zƻǊƎŘŜ ŘŀŀǊōƛƧ ǾƻƻǊ ŜŜƴ ƛƳǇǳƭǎΦ 9ƛƴŘ ƳŜƛ нлмс ƪǿŀƳŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŎƻƭƭŜƎŜ ŜŜƴ 

packagedeal overeen. Het college achtte vervolgens de tijd te kort voor een goed onderbouwd 

college- en raadsvoorstel en stelde via een memo aan de raad voor een motie Vreemd aan de orde 

(VADO) in te dienen.  

  

Met het aannemen van deze motie VADO verzocht de raad het college de packagedeal uit te 

werken. Hiermee werd de packagedeal in feite een principeakkoord over de wijze waarop het 

vraagstuk van de kunstgrasvelden op een voor het college en de raad acceptabele wijze kon 

worden opgelost. Dit leidde tot een 'tunnelvisie'. Na het aannemen van de motie VADO was het 

ƴŀƳŜƭƛƧƪ ƴƛŜǘ ƳŜŜǊ ŀŀƴ ŘŜ ƻǊŘŜ ƻƳ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛŜǾŜƴ ǘŜ ƻƴŘŜǊȊƻŜƪŜƴ Ŝƴ ǊƛǎƛŎƻΩǎ ƛƴ ƪŀŀǊǘ ǘŜ ōǊŜƴƎŜƴ 

voordat de raad een definitief raadsbesluit zou nemen. College en raad waren van mening dat 

ŘŀŀǊǾƻƻǊ ŘŜ ǘƛƧŘ ƻƴǘōǊŀƪΦ .±±Ωом ǿƛƭŘŜ ŘƛǊŜŎǘ ŀŀƴ ŘŜ ǎƭŀƎ ƳŜǘ ƘŜǘ ŀŀƴƭŜƎƎŜƴ Ǿŀƴ ŘŜ ƴƛŜǳǿŜ 

ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴΦ IŜǘ ŎƻƭƭŜƎŜ ƎŀŦ ŀŀƴ Řŀǘ .±±Ωом Řƛǘ ǾƻƻǊ ŜƛƎŜƴ ǊŜƪŜƴƛƴƎ Ŝƴ ǊƛǎƛŎƻ Ȋƻǳ ŘƻŜƴΣ ƻƳŘŀǘ 

er nog geen raadsbesluit over de bijdrage was genomen.  

Op dat moment had het college echter niet in beeld dat de gemeente zelf ook een risico nam. 

²ŀƴƴŜŜǊ .±±Ωом ƻǇ ƎǊƻƴŘ Ǿŀƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƪǳƴǎǘƎǊŀǎǾŜƭŘŜƴ ŀŀƴƭŜƎŘŜΣ ȊƻǳŘŜƴ ŘŜȊŜ ƴŀƳŜƭƛƧƪ 

door natrekking direct eigendom van de gemeente worden. De gemeente signaleerde niet dat dit 
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aanbestedingsrechtelijk mogelijk een discutabele gang van zaken was. In de loop van de zomer 

ontdekte het college dat er juridische haken en ogen zaten aan de uitvoering van de motie VADO. 

.±±Ωом ƘŜŜŦǘ ƛƴ ŘƛŜ ȊƻƳŜǊ ŜŎƘǘŜǊ ƻƴƎŜǎǘƻƻǊŘ ŘŜ ǾŜƭŘŜƴ ƪǳƴƴŜƴ ǾŜǊǾŀƴƎŜƴΣ ǿŀǘ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ǾƻƻǊ 

een voldongen feit stelde.  

Het college heeft de raad summier geïnformeerd over het aanbestedingsrechtelijke issue waarvan 

sprake was. Van actieve informatie door het college was geen sprake; relevante informatie is pas 

gedeeld naar aanleiding van vragen van raadsleden en in ieder geval één relevant document is niet 

gedeeld. Omdat relevante stukken onder geheimhouding met de raad zijn gedeeld, heeft geen 

openbaar debat plaatsgevonden over de besluitvormingsprocedure. Bij het opleggen van de 

geheimhouding zijn bovendien fouten gemaakt.  

Na het zomerreces besloot de raad over de gemeentelijke bijdrage aan de kunstgrasvelden. In 

formele zin was er sprake van een subsidie. De wet- en regelgeving, de gemeentelijke 

beleidskaders en de daaruit volgende procedures zijn bij deze subsidieverlening niet gevolgd.  

 

4.2 Conclusies 

 

Onderzoeksvraag 1: In hoeverre heeft de gemeente een uitgewerkt beleidskader voor bijdragen aan 

sportaccommodaties?  

Blaricum beschikt niet over een gemeentelijk beleidskader voor bijdragen aan 

sportaccommodaties. Omdat een actueel meerjarenonderhoudsplan ontbreekt, is er geen duidelijk 

inzicht in (de noodzaak van) aanstaande vervanging van gemeentelijke sportfaciliteiten. In het 

ƎŜǾŀƭ Ǿŀƴ .±±ϥом ǿŀǎ ǿŜƭ ǎǇǊŀƪŜ Ǿŀƴ ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ ƳŜǘ .±±Ωом ƻǾŜǊ ƪƭŜƛƴ Ŝƴ ƎǊƻƻǘ ƻƴŘŜǊƘƻǳŘ Ŝƴ 

vervanging van sportfaciliteiten en - accommodaties. Deze afspraken zijn vastgelegd in de 

overeenkomsten van juli en november 2013.  

 

Onderzoeksvraag 2: In hoeverre is er in deze casus sprake van een subsidie volgens de definitie in de 

Algemene wet bestuursrecht?  

Volgens de criteria van de Awb is in deze casus sprake van een subsidie, waardoor verondersteld 

mag worden dat de gemeente zou handelen conform wet- en regelgeving en conform de 

gemeentelijke subsidieverordening en subsidieregelingen. Dit is echter niet gebeurd. Er is geen 

formele subsidieaanvraag ingediend en er zijn geen beschikkingen opgesteld. Bovendien zijn de 

subsidieverlening en -vaststelling gecombineerd en heeft er heeft geen controle van activiteiten 

plaatsgevonden. De gemeente heeft daarmee niet conform haar Algemene Subsidie Verordening 

gehandeld.  

 

Onderzoeksvraag 3: In hoeverre valt de casus onder het gemeentelijk inkoopbeleid?  

De op gemeentelijke grond aangelegde kunstgrasvelden zijn door natrekking gemeentelijk 

eigendom geworden, waardoor het gemeentelijk inkoopbeleid van toepassing was. De gemeente 

Blaricum had dus zelf via een meervoudig onderhandse aanbesteding een geschikte leverancier 

moeten kiezen. Dit heeft de gemeente niet gedaan. Er is van het gemeentelijk inkoopbeleid 

afgeweken, zonder daarin een expliciete afweging te maken. De raad is hierover niet 

geïnformeerd, waardoor deze zijn controlerende taak niet heeft kunnen uitoefenen.  
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hƴŘŜǊȊƻŜƪǎǾǊŀŀƎ пΥ hǇ ǿŜƭƪ ƳƻƳŜƴǘ Ŝƴ ƻǇ ǿŜƭƪŜ ǿƛƧȊŜ ƘŜŜŦǘ .±±Ωом ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎŜƠƴŦƻǊƳŜŜǊŘ 

over de noodzaak van de vervanging van de kunstgrasvelden?  

De beelden over wanneer de gemeente voor het eerst op de hoogte was van de noodzaak tot 

vervanging van het kunstgrasveld lopen uiteen. Daarom kan de rekenkamer geen oordeel vellen 

over de tijdigheid van de informatieverstrekking door BVV'31. Wel kan worden vastgesteld dat 

.±±Ωом ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ƎŜŜƴ ƛƴƘƻǳŘŜƭƛƧƪΣ ŦƛƴŀƴŎƛŜŜƭ Ŝƴ ƧǳǊƛŘƛǎŎƘ ƻƴŘŜǊōƻǳǿŘ ŎƻƴŎŜǇǘǇƭŀƴ ƘŜŜŦǘ 

voorgelegd.  

Door te starten met de werkzaamheden voordat de gemeenteraad had kunnen besluiten, heeft 

.±±Ωом ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ōƻǾŜƴŘƛŜƴ ǾƻƻǊ ŜŜƴ ǾƻƭŘƻƴƎŜƴ ŦŜƛǘ ƎŜǎteld: het gemeentelijk kunstgrasveld 

Ŝƴ ƴŀǘǳǳǊǾŜƭŘ ȊƛƧƴ ŘƻƻǊ .±±Ωом ȊƻƴŘŜǊ ŜȄǇƭƛŎƛŜǘŜ ǘƻŜǎǘŜƳƳƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜ ǾŜǊƴƛŜǘƛƎŘ Ŝƴ 

vervangen door twee kunstgrasvelden.  

 

Onderzoeksvraag 5: Hoe is het besluitvormingsproces bij de gemeente voor de aanleg van de 

ƪǳƴǎǘƎǊŀǎ ǾƻŜǘōŀƭǾŜƭŘŜƴ Ǿŀƴ .±±Ωом ŦŜƛǘŜƭƛƧƪ ǾŜǊƭƻǇŜƴΚ  

Gelet op de omvang van de problematiek en op het hierboven samengevatte feitelijke verloop van 

het besluitvormingsproces, concludeert de rekenkamer dat er geen sprake is geweest van een 

regulier besluitvormingsproces, wat gegeven de situatie wel verwacht had mogen worden. Het 

gebruik van een motie VADO in plaats van een gedegen onderbouwd raadsvoorstel en het nemen 

van een besluit nadat de betreffende werkzaamheden al hebben plaatsgevonden, kan niet worden 

beschouwd als regulier besluitvormingsproces.  

 

Onderzoeksvraag 6: Hoe heeft het college gehandeld in het besluitvormingsproces? 

Het college heeft samen met de coalitie de motie VADO voorbereid en daarbij nagelaten om de 

raad te waarschuwen dat een dergelijke motie een onderzoek naar alternatieven zou beperken. 

Ook is het college niet open geweest naar de raad over mogelijke juridische consequenties van de 

voorgestelde constructie. Bovendien heeft het college nagelaten te inventariseren wat de 

ƳƻƎŜƭƛƧƪŜ ǊƛǎƛŎƻΩǎΣ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛŜǾŜƴ Ŝƴ ŀƴŘŜǊŜ ōŜƭŀƴƎƘŜōōŜƴŘŜƴ ōƛƧ ŘŜȊŜ ŎƻƴǎǘǊǳŎǘƛŜ ȊƛƧƴΦ 5ƛǘ ƭŜƛŘǘ ǘƻǘ 

de conclusies dat het college geen invulling heeft gegeven aan de actieve informatieplicht. 

 

Onderzoeksvraag 7: Hoe heeft de raad gehandeld in het besluitvormingsproces? 

De raad heeft invulling gegeven aan zijn kaderstellende rol door met de motie VADO specifieke 

kaders aan het college mee te geven en zijn controlerende rol ingevuld met de informatie die hij 

van het college vanwege de casus heeft gekregen. De rekenkamer is echter kritisch over het 

gebruik van een motie VADO op deze wijze, omdat de motie in feite de weg versperde om 

ŀƭǘŜǊƴŀǘƛŜǾŜƴ ǘŜ ƻƴŘŜǊȊƻŜƪŜƴ Ŝƴ ǊƛǎƛŎƻΩǎ ƛƴ ƪŀŀrt te brengen, voordat de raad een definitief 

raadsbesluit zou nemen. 

 

Onderzoeksvraag 8: In hoeverre hebben college en raad in dit besluitvormingstraject conform het 

accomodatiebeleid of de onderhouds- en vervangingsafspraken gehandeld? 

De gemeente heeft geen accomodatiebeleid en de gemeente heeft daar dan ook niet naar kunnen 

handelen. Hoewel in 2013 wel onderhouds- Ŝƴ ǾŜǊǾŀƴƎƛƴƎǎŀŦǎǇǊŀƪŜƴ ǘǳǎǎŜƴ ƎŜƳŜŜƴǘŜ Ŝƴ .±±Ωом 

zijn gemaakt, leidde de 'packagedeal' tussen het college en BVV'31 tot gewijzigde afspraken, het 

resultaat waarvan (de subsidie) uiteindelijk door de gemeenteraad is bekrachtigd.  
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Onderzoeksvraag 9: In hoeverre hebben college en raad in dit besluitvormingstraject gehandeld 

conform de wettelijke en gemeentelijke richtlijnen rondom geheimhouding? 

College, raad en griffie bleken niet op de hoogte van de wettelijke bepaling dat een door het 

college opgelegde geheimhouding alleen in stand blijft als deze door de gemeenteraad in zijn 

eerstvolgende vergadering wordt bekrachtigd. Als gevolg daarvan hebben college en raad niet 

conform de Gemeentewet en de gemeentelijke regels inzake geheimhouding gehandeld. 

 

Onderzoeksvraag 10: Wat is de reëel te verwachten technische levensduur van een kunstgrasveld 

Ŝƴ ƛƴ ƘƻŜǾŜǊǊŜ ǎƭǳƛǘŜƴ ŘŜ ŀŦǎǇǊŀƪŜƴ ǘǳǎǎŜƴ .±±Ωом Ŝƴ ŘŜ gemeente op deze levensduur aan? 

De gemeente beschikt niet over documentatie waaruit blijkt dat de veronderstelde technische 

levensduur van de kunstgrasvelden van 15 jaar is. Deze levensduur blijkt ook niet uit de 

gebruiksgarantie van en het onderhoudscontract met de leverancier. 

 

 

De centrale conclusie van de rekenkamer naar aanleiding van de hoofdvragen luidt als volgt:  

 

De bevindingen van het onderzoek laten zien dat het besluitvormingsproces in deze casus niet met 

de vereiste zorgvuldigheid is verlopen. Aangejaagd door de gevoelde urgentie en de verleiding van 

een snelle oplossing - ƻǇ ŀŀƴƎŜǾŜƴ Ǿŀƴ .±±Ωом en door het college van B en W zonder adequaat 

eigen onderzoek overgenomen - heeft de gemeenteraad zelf via een motie VADO kaders gesteld 

voor de uitwerking van deze oplossing. Dit deed de raad ondanks dat een gedegen 

beleidsvoorbereiding ontbrak en zonder op de hoogte te zijn van de ǊƛǎƛŎƻΩǎ Ŝƴ ŎƻƴǎŜǉǳŜƴǘƛŜǎ Ǿŀƴ 

het beoogde traject. Het college had de raad door volledige informatie en een onderbouwd 

raadsvoorstel tijdig in de positie moeten brengen om zijn kaderstellende taak op verantwoorde 

wijze in te vullen. Daarnaast is in het besluitvormingsproces een aantal wettelijke en eigen 

gemeentelijke kaders op het gebied van subsidies, inkoop (en mogelijk aanbesteding), toezicht en 

geheimhouding niet of niet correct toegepast. Tot slot concludeert de rekenkamer dat de raad 

haar controlerende taak niet optimaal heeft kunnen uitoefenen vanwege de onvolledige 

informatie vanuit het college.  
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4.2 Aanbevelingen aan college en gemeenteraad 
 

 

1. Hanteer en zie toe op een regulier besluitvormingsproces. Onderdeel van een 

regulier besluitvormingsproces is een goed voorbereid en onderbouwd 

raadsvoorstel, dat de gemeenteraad inzicht geeft in keuzes, risico's en 

consequenties.  

2. Gebruik een motie Vreemd aan de orde (VADO) niet als alternatief voor een 

raadsvoorstel en - besluit. Middels een motie VADO kan de gemeenteraad een 

wens of een verzoek uiten over een onderwerp dat niet op de agenda van de 

ōŜǘǊŜŦŦŜƴŘŜ ǊŀŀŘǎǾŜǊƎŀŘŜǊƛƴƎ ǎǘŀŀǘΦ ½ƻΩƴ ǿŜƴǎ ƻŦ ǾŜǊȊƻŜƪ heeft een wezenlijk 

andere functie dan een raadsvoorstel en -besluit, waarin de gemeenteraad 

beleidskaders stelt en richting bepaalt.  

3. Het opleggen van geheimhouding is een zwaar instrument dat terughoudend 

gebruikt moet worden. Verifieer dat bij gebruik van dit instrument, de wettelijke 

kaders correct worden toegepast en zorg voor eenduidige spelregels die helder zijn 

voor zowel gemeenteraad, college en ambtelijke organisatie als voor burgers.  

4. Zorg voor voldoende kennis van wet- en regelgeving en procedurele kaders en 

borg de aandacht hiervoor in processen van beleidsvoorbereiding, besluitvorming 

en beleidsuitvoering. Ο 

5. Houd strikt vast aan wet- en regelgeving en de eigen gemeentelijke verordeningen 

en procedures. Maak in situaties waarin dat niet mogelijk of ongewenst is een 

expliciete en transparante afweging. Het college behoort de raad in zo'n geval 

volledig te informeren. Het is van belang dat het college de raad tijdig betrekt als 

een afwijking van de kaders (nieuwe of aanvullende) besluitvorming door de raad 

zelf noodzakelijk maakt, en de raad in positie brengt door middel van een degelijk 

onderbouwd raadsvoorstel.  
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Bijlage 1. Geraadpleegde personen 
 

.±±ΩомΥ 

Martin Hippler, interim voorzitter 

Nicky van Gend, voormalig penningmeester 

Afgevaardigde van het bestuur ōŀƴ .±±Ωом 

 

Gemeente: 

Joan de Zwart ς Bloch, Burgemeester 

Meryem Kiliç-Karaaslan, Gemeentesecretaris 

Liesbeth Boersen ς de Jong, Wethouder 

Peter van Dijk, voormalig plaatsvervangend gemeentesecretaris 

Paul de Groot, griffier 

Bea Kukupessy ς Rokebrand, fractievoorzitter De Blaricumse Partij 

Carien Bölger ς Schoenmakers, fractievoorzitter Hart voor Blaricum 

Gerard Knoop, fractievoorzitter CDA 

Christien Dobber ς Spruijt, fractievoorzitter VVD 

Carin Francken, fractievoorzitter D66 

Rob Bruintjes, fractievoorzitter Democratisch Alternatief Blaricum 

Controller gemeente Blaricum 

Jurist bij Juridische zaken, BEL-combinatie 

Juridisch medewerker vastgoed en grondzaken, BEL-combinatie 
 

  



pagina 41 

 

Bijlage 2. Bestuurlijke reactie 
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